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matematik, topničarski častnik, izumitelj 

Je član uglednih znanstvenih društev v Evropi. 
Pridobi dedni naslov barona. Kranjski deželni 
stanovi ga sprejmejo s ploskanjem za svojega 
častnega člana.Vegov rod je izumrl, njegovo 
delo pa ostaja. 
Krater na Luni in planetoid, ki kroži okoli 
Sonca, sta imenovana po njem. 
Osnovnošolci vsako leto tekmujejo v znanju iz 
matematike za Vegovo priznanje. 
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H. 
JAVNO KOMUNALNO PODJETJE, PRODNIK d.o.o. 

O d v o z k o s o v n i h o d p a d k o v iz 
g o s p o d i n j s t e v 

Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o. bo v občini Moravče 

30.03., 01.04. in 02.04.2004 opravljalo spomladanski odvoz 

kosovnih odpadkov iz gospodinjstev. 

Akcija je namenjena odstranjevanju kosovnih odpadkov iz gospo

dinjstev, ki morajo biti na dan rednega odvoza do 5. ure zjutraj 

postavljeni poleg zabojnika za komunalne odpadke. 

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev ne sodijo nevarni odpadki 
kot so: embalaža škropiv, olj in barv, lakov in podobno, katere 
odstranjujemo v posebni akciji odvoza nevarnih odpadkov. 
Ravno tako ne sodijo med kosovne odpadke iz. gospodinjstva avto
mobilski deli, akumulatorji, gume in sodi. Poleg že naštetega tudi ne 
bomo odstranjevali gradbenega materiala, vej drevja in živih meja. 

Z b i r a n j e in o d v o z n e v a r n i h 
o d p a d k o v 

Obveščamo vas, da bomo v občini Moravče v četr tek, 

02 .04 .2004 izvedli zbiranje in odvoz nevarnih odpadkov iz 

gospodinjstev in sicer: 

1 4 . 0 0 - 1 5 . 3 0 v Pečah pri gasi lnem d o m u 

15.30-17 .00 v M o r a v č a h pri Kul turnem d o m u 

17.00-18 .30 v K rašcah pri gas i lnem d o m u 

M e d nevarne o d p a d k e sod i jo : a k u m u l a t o r j i , bater i je , 

zdravila, pesticidi , barve, laki, kozmet ika, svetila in g u m e 

osebnih avtomobi lov. 

• Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omogoča varen prenos 
do zbirnega mesta. 

• Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav improvizirano. 
• Odpadki iz iste skupine se ne smejo združevati v večjo embalažo, 

ker lahko pride med njimi do kemične reakcije. 
' Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki bodo pri rokovanju 

z njimi upoštevale varstveno tehnična navodila, pridobljena ob 
nakupu izdelka. 

Selani se tudi letos pripravl jajo na srečanje vasi Sela-Sele-

Selo, ki bo konec juni ja potekalo v Selu na Vipavskem. Na 

srečanje že sedaj vab imo tudi županjo. 

krajani Sela pri Moravčah 

Kolesarjenje po krajih upravne enote 
Domžale 2004 

Dne, 24.4.2004, bo potekala po krajih naše občine športno-
rekreativna prireditev, kije uvrščena v vseslovensko akcijo 
Olimpijskega komiteja Slovenije »Slovenija kolesari, Kole
sarjenje po krajih upravne enote Domžale 2004«. 
Centralna prireditev bo kolesarjenje z dvema progama, lažjo 
in težjo. Novost letošnje kolesarske prireditve je v tem, da 
bo del proge namenjen tekmovanju rekreativcev (merjenje 
časa), kar naj bi prispevalo k večji zanimivosti in interesu 
udeležencev. Za udeležence je predvidena spominska me
dalja, ki bo vsebovala grbe vseh občin, skozi katere poteka 
prireditev. Dodatne informacije si lahko preberete na spletni 
strani www.zavod-sport-domzale.si. 

FRANCI KOS 

VETERINARSKI D O M D O M Ž A L E d.o.o. 

Ces ta ta l cev 10, 1 2 3 0 Domža le 

Republika Slovenija, Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, Veterinarska uprava RS, Veterinarska inšpekcija ob
močnega urada Ljubljana, izdaja odločbo po uradni dolžnosti, 
na podlagi 84. čl. Zakona o veterinarstvu, 207. čl. Zup-a in IH 
čl. Zakona o inšpekcijskem nadzoru, v upravnem postopku o 
izvajanju sistematičnega spremljanja kužnih bolezni in cepljenj 
živali v letu 2004, se ho vršilo splošno cepljenje psov proti 
steklini, po sledečem razporedu v občini Moravče. 

R A Z P O R E D O B V E Z N E G A 
C E P L J E N J A P S O V PROTI STEKLIN I 
D n e : s r e d a , 07 . 0 4 . 2 0 0 4 

0 8 . 3 0 - 0 9 . 0 0 Katarija pri Srenjščku, Katari ja 11 

0 9 . 1 5 - 0 9 . 3 0 Sp.Prekar pri Krajevni skupnost i 

0 9 . 4 5 - 10.15 Dešen pri Ribiču, Dešen 6 

1 0 . 3 0 - 11.00 Gora p.Pečah na križišču za Sp. in Zg . 

Goro 

11.15 - 11.45 Peče pri Ma lu , Peče 3 

1 2 . 0 0 - 12.30 Drt i ja pri Mrčunu , Drti ja 14 

1 2 . 4 5 - 1 3 . 1 5 Gaberje pod Limb.goro pri Urankarju 

D n e : č e t r t e k , 0 8 . 0 4 . 2 0 0 4 

10.15 - 11.00 Vrhpol je pri Domin iku Lenčeku, 

Vrhpol je 18 

1 1 . 3 0 - 12.30 Krašce pri gasi lskem d o m u 

13.00 - 14.30 Moravče pri KZ Emona 

14.45 - 15.15 Negastrn pri Mar t inu Koviču 

Cepljenje psov za zamudnike je v krajih ter na mest ih kot 

v rednem cepl jenju. 

D n e : č e t r t e k , 15. 0 4 . 2 0 0 4 15 .00 Vrhpol je 

15.30 Moravče 

16.30 Peče J 

N e p o z a b i t e p r i n e s t i s s e b o j tQF, 
i z k a z n i c e o c e p l j e n j u p s o v ! 

Cepimo vse pse starejše od 4 mesecev, breje in doječe 

psice pa cep imo po odstavi tv i . 

Psi, rojeni po 0 1 . januarju 2 0 0 3 , mora jo biti označeni z 

mikročip i v skladu s predp isom, ki ureja označevanje. 

Posamezno cep l jen je je v VETERINARSKEM D O M U 

DOMŽALE, CESTA TALCEV 10, vsak delavnik 0 7 . 0 0 

- 12.00 in 17.00 - 18.00 ter ob sobotah 07 .00 - 0 9 . 0 0 . 

Stroški cepl jenja znašajo 6 . 8 0 0 , 0 0 SIT. 

POJIOJDJII V/ ORCftNtZACUl PD MORAVČE 
s o b o t a , 3.apri l , JANČE, lahka pot , vod i M a r j a n Koc janč ič 

(041 8 7 4 , 139) 

ponedel jek , 12.apri l . GOLČAJ, lahka pot , vod i Leon Lavrič 

(041 4 3 3 2 5 4 ) 

s o b o t a , 17.apri l , SVETI A H A C , lahka po t , vod i Urša J a m -

šek ( 0 3 1 5 7 4 7 4 4 ) 

sobota, 24.apri l , Blegoš, lahka pot, vod i ta Peter K lemene 

(041 6 8 9 5 6 4 ) in Mar jan Kocjančič (041 8 7 4 , 1 3 9 ) 

Geogra f i ja obč ine M o r a v č e « , delo dr. Ma je Topole, je 

m o ž n o kup i t i v Kn j igarn i ZRC Azi l na N o v e m t r g u 2 v 

L jubl jani , p rav t a k o pa t u d i v neka te r ih več j ih knj igar

nah v L jubl jani po cen i oko l i 5 0 0 0 to lar jev. 

N o v i c e iz 

http://www.zavod-sport-domzale.si


KULTURNI DOM MORAVČE 

KOLEDAR PRIREDITEV 

sobota. 2?.marva 2004. ob /9.30 uri. 
»Oblast gre V Slast« komedija (abonma in izven). 

Vse dosedanje prestave gledal iščnikov iz Doba so bile več kot od

lično predstavl jene. Zato je novo gledališko delo pravi izziv za ogled 

predstave. Skupina se je tokrat lotila izredno aktualne teme, ko so 

nekateri novopečeni župani tako oblast i željni... 

IZ VSEBINE: Avtor v svoji komediji naniza paleto preprostih značajev in okorno nerodno pri
čakovanje koristi. Velika oblast je neomajna v svoji razlovečeni drži. Zdaj štejejo le prijateljstva, 
ki utrjujejo še močnejši položaj. Sorodniki iz prvega, drugega.Jn desetega kolena pa še kar 
prihajajo, čakajo na sprejem in naivno prosijo. 
Naj jim kdo že reče... 
Prva in poslednja beseda je oblast. (Ivan Cankar) 

Predprodaja vstopnic M-market in Resnik-center po 1.000 SIT do sobo

te do 12.ure ter uro pred predstavo v avli KD Moravče po 1.300 SIT. 

p o n e d e l j e k , 2 9 . 0 3 . 2 0 0 4 , o b 1 0 . 0 0 

KSS Moravče, predavanje o kvotah 

č e t r t e k , 1 .apr i la 2 0 0 4 , o b 13. u r i 

občni zbor z bogat im kul turn im p rogramom medgeneraci jske sku

pine "Jesenski cvet" 

p e t e k , 2 . a p r i l a 2 0 0 4 . o b 1 9 . 3 0 

revija odraslih pevskih zborov občin Domžale, Mengeš, Lukovica, 

Trzin in Moravče 

č e t r t e k , 8 . a p r i l a 2 0 0 4 , o b 9 . 0 0 

"Svinjski pastir" abonmajska predstava za Vrtec Moravče 

č e t r t e k , 1 5 . a p r i l a 2 0 0 4 , o b 1 9 . 3 0 

predavanje mag. Janeza Drobnica z naslovom "Naš vsak dan v EU" 

s o b o t a , 2 4 . a p r i l a 2 0 0 4 , Ob 2 0 . 0 0 

"Štirje letni časi" abonmajska predstava in izven. Gostuje dramska 

skupina KŠD Peče. 

Društvo kra janov Spodnjega in Zgornjega Tuštanja 

vabi 

na t rad ic ionalno prvomajsko srečanje, 

k i bo I .maja 2004 

na gradu Tuštanj p r i Moravčah. 

Vabimo vse ljubitelje, lastnike in uporabnike o ld ta jmar jev (motorjev, 
avtomobilov in traktorjev starih nad 30 let), da sodelujete v povorki. 

Prijave in in formaci je dobite na tel. številki 031 40 10 30 (Peter 
Svetlin) in 041 52 50 05 (Štefim Svetlin). 

Vabimo vas tudi na p rvomajsko srečanje, na katerem vam bomo 
ponudili bogat program. 

Že dopoldan bo Živ-žav / Romano Kranjčan. 
Prepeval vam bo A d i Smolar. 

Ogrela vas ho skupina M a m b o kings. 
Navdušile vas bodo Navihanke. 

Nepogrešljivi domači muzikantje Ansambel Svetlin. 
Planinci bodo organizirali pohod po Moravsk i p laninski pot i . 

Skupaj bomo vstopili v Evropsko unijo. 
Organizator pripravlja razna presenečenja. 

Upamo, daje to dovolj razlogov, da boste prvega maja z nami. 
Vabljeni. 

V te j š tev i lk i p r e b e r i t e 

Občinski praznik 4 

Poročilo z 11.seje OS 9 

Evropski par lamentarci vTuš tan ju 13 

8. marec - dan žena 15 

Občni zbori društev 16 

Skoki 2 0 

Deio za zabavo 22 

Šolska stran 2 3 

Moja dol ina na dlani 2 4 

Pisma bralcev 2 6 

Naslednja številka Novic iz Moravske dol ine 

bo predvidoma izšla 2 3 . apr i la. Vaše prispevke 

pr ičakujemo do 7. apr i la . 

Oddate j ih lahko na sedežu Občine Morav

če osebno, pošl jete po pošti ali e lektronski 

pošti . Naslovi so navedeni spodaj v m o d r e m 

okvirčku. ' 

Novice iz Moravske doline 
2 6 . marec 2 0 0 4 , Letnik V, Š tev i l ka 3 
Fotografije na naslovnici: iz objavljenih virov 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enkrat 
mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brez
plačno. • Sedež izdajatelja in naslov uredništva: Občina 
Moravče. Trg svobode 4. 1251 Moravče, telefon 7231-229. 
• Izdajateljski svet: Milka Novak. Janez Cerar, Roman Cerar. 
Ivanka Kocjančič, Stanislav Ravnikar. • Odgovorna ured
nica: Bernarda Mal, E-pošta moravske.novice@email.si, 
tel. 031 452 022.« Uredniški odbor: Bojana Dorič, 
Nevenka Marolt, Aleš Vozel, France Ravnikar. • Medij 
Novice iz Moravske doline je vpisan v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 374 • 
Lektoriranje: Bernarda Mal. • Oblikovanje in priprava za 
tisk: Andrej Lombar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 
1550 izvodov. 

Vsi prispevki, ki jih pošiljate za objavo, morajo biti 
lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj pis
anja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in fotograf
ij. Če pišete v imenu društva, politične stranke, skupine 
ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom odgovorne 
osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, oddajte tudi 
zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. Prispevki naj ne 
presegajo 1800 znakov vključno s presledki. V nas
protnem primeru bomo prisiljeni prispevek zavrniti 
ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! Slikovnega 
in pisnega gradiva ne vračamo! 

M n r a \ / š k p d o l i n f i 

mailto:moravske.novice@email.si


2 3 . m a r e c - občinski p r a z n i k 
občine Moravče 

19. marca ob 19.00 uri je v dvorani Kulturnega doma potekala slavnostna akademija s podelitvijo občin
skih priznanj in plaket. Letošnjih dobitnikov je bilo deset. Slavnostna govornica županja Ljudmila Novak 
je v govoru povzela nekaj osnovnih podatkov iz življenja znamenitega matematika Jurija Vege, katerega 
250-letnica rojstva je potekala ob prireditvah Vegovi dnevi 2004. v govoru pa je bilo zaznati tudi veselje 
ob napredovanju občine na vseh področjih. Za Moravčane pa sta si čas uspela vzeti Matej Kotnik, župan 
Občine Lukovica, in podžupan Občine Domžale. Vsem obiskovalcem slavnostne akademije je Občina 
Moravče ob odhodu poklonila knjižico Dušice Kunavar Jurij Vega od pastirja do barona. Knjižica je izšla 
ob Vegovi 250-letnici rojstva, založila jo je Občina Moravče, namenjena pa je predvsem mlajšim bralcem, 
pa tudi odrasli bomo izvedeli še marsikaj zanimivega . 

Zanimiv kul turni p rogram so oblikovali 

Komorn i zbor Limbar 

Br ig i ta Ribič, M a t i c Ja -

voršek, Domin ik Štefan 

in Rozala Novak s kratko 

p r e d s t a v i t v i j o ž iv l jen ja 

Jurija Vege, ki je potekalo 

v povezavi z Moravčami , 

kjer je v župnišču dobi l 

osnovno izobrazbo, da je 

lahko nadaljeval šolanje 

v Ljubljani in na Dunaju. 

U č e n c i O s n o v n e š o l e 

Juri ja Vege z mentor ico 

Bernardo M a l so v loge 

ma te re , Ju r i ja , župn ika 

in l judske pevke zares 

dobro odigral i . 

Skupina tolkal istov iz Glasbene šole Domžale je uprizoril i 

pravo »žlično salvo« v čast obč inskemu prazniku. Z lese

nimi žl icami so udarjali ob mize in povzročali pravi upor, 

kakor je bilo povedano v napovednem besedi lu. Premožni 

Dunajčani so namreč uživali obroke ob glasbeni spremljavi. 

Kako so se ob polni mizi počut i l i g lasbeniki , si lahko zamiš

l jamo, zato tud i srd i tost ob 

izvajanju te sk ladbe, ni bila 

presenetl j iva. 

Ksenija Zunič in Bine Cerar 

sta s h u m o r n i m besed i l om 

m e d p o s a m e z n i m i t o č k a m i 

v p r i red i tev vnaša la m a l o 

dobre volje in smeha. Ker sta 

se v svoji vlogi dobro znašla, 

sta celotni prireditvi dodala le 

še ščepec soli, da je izvenela 

s lavnostno in veselo. 



Spoštovane občanke in občani, svetnice in svetniki, nagrajenci, 
dragi gostje: župan občine l.nkovica Matej Kotnik in podžupan 
občine Domžale Vinko Juhart. 
Letošnji občinski praznik je zaznamovan z 250-letnico rojstva 
Jurija Vege. Njegov rojstni dan je občina Moravče izbrala z.a svoj 
občinski praznik, saj je bilo prav v nedeljski šoli v Moravčah za
sejano seme za kasnejšo bogato žetev in položeni temeljni kamni 
iz.obraz.be Jurija Vege, na katerih je matematični genij gradil 
svoja velika dela. 
Ob letošnji 250-letnici rojstva se v Sloveniji odvija vrsta raz
ličnih prireditev z osrednjo proslavo v rojstni 
Zagorici. Občina Moravče je v sodelovanju z 
gospo Dušico Kuna ver izdala tudi knjižico O 
Juriju Vegi. Naše slavje pa dopolnjuje izid še 
treh drugih knjig. 
Knjiga o naravni in kulturni dediščini občine 
Moravče je izšla v teh dneh pod naslovom 
Moja dolina na dlani. V njej so sodelavci Za
voda za varstvo kulture in zavoda za varstvo 
narave iz Kranja predstavili naravne vredno
te, kulturno dediščino, spomenike in spretnost 
iznajdljivih rok mojstrov domačih obrti, med 
katerimi je tudi letošnji prejemnik plakete ob
čine Moravče. 
Knjižica Peški apnenec z vzhodnega dela 
Moravske doline nam razkriva bogastvo kamnin in še ohranjene 
umetelne izdelke domačih kamnosekov. Obe knjižici nas spod
bujata k zavedanju, da ima občina Moravče bogato dediščino 
preteklosti, ki jo moramo po svojih močeh ohranjali, saj je priča 
Življenja in ustvarjanja preteklih rodov. 
Najobsežnejše delo pa je že nekaj let pričakovano znanstvenora
ziskovalno delo dr. Maje Topole Geografija občine Moravče. ('ilj 
geografskega preučevanja je bilo vrednotenje zemljišč z.a različne 
tipe rabe tal in predlog najprimernejše rabe tal v občini Moravče. 
Knjiga je zaradi uporabnosti, novega znanstvenega pristopa in 
tudi zaradi čudovitih joto'grofij vsekakor za občino Moravče in 
njene občane pomembno delo. ki z.ashtži vso našo pozornost in 
zahvalo avtorici za njen prispevek pri spoznavanju geografskih 
značilnosti naše doline. 
V preteklem letu smo uresničili ali začeli uresničevati še ne
katere druge dolgoletne načrte. Najpomembnejša in največja 
investicija lanskega in letošnjega leta sta izgradnja prizidka k 
vrtcu in kanalizacija s čistilno napravo v Krašcah. Dokončan je 
bil tudi kar nekaj let načrtovan most čez Drtijščico v Serjučah. 
Začete rekonstrukcije cest bodo v letošnjem letu v pretežni meri 
dobile asfaltno prevleko. Opravljena so bila pomembna dela na 
nekaterih vodovodih. 
Po nekajletnih vlaganjih v obnovo dveh prostorov na gradu 
Tuštanj smo v lanskem letu predali namenu poročno dvorano, 
kar bo nedvomno pripomoglo k razvoju turizma v občini. V spo 
mladanskem času je napovedanih že preko deset porok. 
V sodelovanju z osmimi občinami Podjetne regije se občina 
Moravče tako kot lansko leto predstavlja tudi letos na sejmu 
Alpe Adria. Oh tej priložnosti je bila izdana skupna zloženka s 
programom enodnevnih izletov po posameznih (dninah. Te izlete 
bo Turistična agencija Kamnik v sodelovanju z. občino Moravče 
in Turističnim društvom Moravče ponudila različnim skupinam 
turistov iz. Slovenije in tujine. Predstavljen je tudi skupni koledar 

s petimi najodmevnejšimi prireditvami v vsaki (dnini. Turistično 
ponudbo pa bo gotovo obogatila postavitev Učno sprehajalne 
poti Kača. 
S sprejetjem letošnjega proračuna in razvojnega programa z.a 
štiriletno obdobje smo si zastavili nove cilje na gospodarskem, 
kmetijskem in komunalnem področju, hkrati pa želimo z urejanjem 
ustrezne dokumentacije omogočiti razvoj podjetništva v obrtni 
coni Moravče. 
Občina s svojimi sredstvi podpira delovanje društev, saj to 
dviguje kvaliteto življenja občanov, hkrati pa so vsa vložena 

investicijska sredstva občine obogatena še s 
prostovoljnim delom številnih članov društev. 
Tako s sorazmerno skromnimi sredstvi naslaja 
planinski dom kol možnost z.a razvoj turizma. 
Vi iška društva gradijo z lastnimi sredstvi odse
ke cest, vodovode, igrišča. Pomembno je delo
vanje prostovoljnih gasilskih društev, ki skrbijo 
za požarno varnost in druženje, hkrati pa ob 
tetfl vzgajajo tudi mladino. Med letošnjimi 
prejemniki občinskih priznanj je zelo uspešno 
gasilsko društvo in še trije posamezniki iz 
gasilskih vrst. 

Moravska dolina je že od nekdaj slovela po 
dobrih pevcih in glasbenikih. Pihalna godba 
Moravče letos praznuje SO-leinico delovanja 

in na to jubilejno leto godbenike pripravlja njihov kapelnik. prav 
tako letošnji prejemnik občinskega priznanja. 
Občina smo ljudje in naše življenje v tej skupnosti je zazna
movano tudi preko dela ljudi, ki so zastavili svojo besedo, svoja 
dejanja in svoj čas, večkrat tudi svoj denar, za skupno dobro v 
krajevni skupnosti, občini, župniji, društvu ali pa na socialnem 
in humanitarnem področju. Dobra volja let prijazna in razume
vajoča beseda zmanjšala ali rešila marsikateri problem, včasih 
pa komu tudi življenje, ko je na robu obupa. 
V naši občini imamo veliko občanov in občank, ki so s svojim 
delom zaznamovali življenje naše skupnosti. Hvaležni smo jim 
z.a vse. kar so storili dobrega, tudi za tisto, česar nismo opazili in 
je bilo očem nevidno. Jurij Vega je zaradi svojega znanstvenega 
dela zaslovel po vsem svetu. Za našo skupnost pa so prav tako 
pomembna, ali pa še mnogo bolj, dela vseh tistih, ki sle se dan zxi 
dnem, leto za letom, nekateri tudi več desetletij, trudili z.a skupini 
dobro. Priznanja, ki jih boste prejeli, so le drobna pozornost in 
viden dokaz naše hvaležnosti za vaše delo. 
Prvi maj bo za nas Slovence nov začetek. Upamo, da tudi nova 
priložnost. Z znano pridnostjo, iznajdljivostjo in prilagodljivostjo, 
ki so nam pomagale preživeti na tej lepi slovenski zemlji toliko 
stoletij, se bomo nedvomno znali uspešno vključiti v tO veliko Ev
ropo, čeprav smo še polni dvomov in bojazni. Če je uspelo drugim, 
zakaj ne bi uspelo tudi nam! Naš vzpon pa ni odvisen od Evrope 
in Bruslja, temveč predvsem od nas samih in naše države. 
Ob občinskem prazniku čestitam vsem občankam in občanom 
in želim, da bi tudi v prihodnje skupaj gradili občino in tudi čim 
boljše medsebojne odnose. 

Čestitam tudi vsem materam in ženam ob naših praznikih z 
željo, da bi nas možje in fantje podpirali ter razumeli v naši 
ženski drugačnosti. 

Ljudmila Novak, prof, županja 

Zahva l ju jem se v s e m d r u š t v o m , p o s a m e z n i k o m , s o d e l a v c e m pri izdaji razl ičnih kn j ig , obč insk i uprav i in v s e m 

t i s t i m , ki s te sodeloval i pr i pr iprav i p r i red i tev ob o b č i n s k e m prazn iku . Prav zaradi vas je bil le tošn j i praznik še 

lepši , dos to jno pa s m o se preds tav i l i t u d i š irši s lovensk i j avnos t i . 

L judmi la Novak , prof., župan ja 

http://iz.obraz.be


Najslavnejši del akademije pa je gotovo bil čas podelitve občinskih priznanj in 
plaket, ki so jih letos prejeli: 

PLAKETE 
Dr. M a j a Topole za kn j igo Geogra f i ja obč ine M o r a v č e in 

za več le tno u s p e š n o sode lovan je z obč ino M o r a v č e na 

razl ičnih področ j ih 

Knjiga Geografi ja občine Moravče, je nastajala ob projektu 

Celostni razvoj podeželja in obnove vasi. Doktor ica znanosti 

pa je svoje delo še nadgradila 

in izšla je knj iga, ki jo b o m o 

Moravčan i v e d n o znova je

mali v roke. 

Bila sem zelo vesela že zato, 
da je knjiga sploh izšla, saj 
je na poti do izida nešteto 
ovir. Še večje veselje je, da so 
knjigo Moravčani s takšno po
zornostjo sprejeli. Čez. vse me je 
razveselilo, ker sojo tako dohro 
sprejeli prav tisti, katerim je na- H W A ^^^''J^T 
menjena. Zelo lepo se zahvalju- m^^^^^^m 
jem za to priznanje in upam , da ho knjiga dohro služila. Veliko 
časa sem preživela v Moravski dolini zaradi priprave te knjige, 
tudi z družino, ker je bilo službenega časa premalo. Seveda 
še vedno radi prihajamo sem. Mislim, da sem edina nocojšnja 
nagrajenka, ki nisem od tukaj, pa moram reči, da se počutim, 
da je ta dolina tudi ž.e malo moja. 

Pros tovo l jno gas i lsko d r u š t v o 

Peče ob 70- le tn ic i uspešnega 

dela na vseh področ j ih živl je

nja v k ra jevn i s k u p n o s t i Peče 

JANEZ AVBFJJ- predsednik 
Sem predsednik tega društva in 
sem počaščen, da lahko v nje
govem imenu prevzemam to pri
znanje. Društvo uspešno deluje in 
mislim, da bo delovalo tudi vna
prej vsaj tako dobro. Naše društvo 
je gibalo razvoja in družabnega 
življenja v kraju. Prizadevali si 
bomo za še boljše delovanje, kajti 

v našem društvu je veliko mladih, celo zelo mladih članov, zato 
se nam za prihodnost ni bati. Navdušen sem bil tudi nad prire
ditvijo, kije bila drugačna, ampak dobra. 

Župn ik V incenc i j Č a m p a iz Vrhpo l ja za v s e s t r a n s k o delo

van je v župni j i V rhpo l je 

S e m ze lo p r e s e n e č e n . 

Tega nisem pričakoval. Ne 

č u t i m se v r e d n e g a za to 

pozornost . Duhovn ik i smo 

na n e k e m z u n a n j e m t i r u , 

naša akt ivnost pa je široka 

in opažena, vendar le slu

ž imo v i š jemu c i l ju , s m o v 

službi Nekoga. Vedno sem 

bil sk romen in ta nenadna 

pozornost me je kar ma lo 

šok i ra la . Pr iznanje je tud i 

obveza in mi je kar žal, da 

sem v visoki starost i , ko telo že opeša in ne moreš več tako 

akt ivo delovat i . Sem pa vesel, ker je pohvala tudi neke vrste 

zahvala za ves t rud , ki sem ga vložil v svoje delo. 

Franc Gor jup ob n jegov i 7 0 . 

l e t n i c i za i z j e m n o a k t i v n o 

d e l o v P r o s t o v o l j n e m g a 

s i l s k e m d r u š t v u M o r a v č e 

in de lovan je t u d i na d r u g i h 

področ j ih 

Dobil sem priznanje, čeprav ga 
nisem pričakoval. Malo po ga
silcih, lovcih, obrti. Sem pa zelo 
vesel nocoj in tudi ponosen. 

PRIZNANJA: 
D r u š t v o podeže lske m lad ine M o r a v č e za 2 5 let uspeš

nega dela 

Nuša Cajhen, predsednica 
društva: V Društvu podeželske 
mladine Moravče smo sprejeli 
priznanje Občine Moravče kot 
nagrado za naše dosežke in 
delo, ki smo ga opravili v teh 
25 letih delovanja. Predvsem so 
za to priznanje zasluženi usta
novitelji društva in vsi tisti, ki 
so ga v preteklosti vodili in se
stavljali, termi, ki ga vodimo in 
sestavljamo danes. To priznanje 

je naše še večje veselje z.a našo prihodnost, za nadaljnjo ustvar
janje in delo ter druženje, ki nas veseli. 

I v a n V i d i c , p r e d s e d n i k 
Gas i l ske zveze M o r a v č e , 
za u s p e š n o de lo v zvezi in 
na d r u g i h p o d r o č j i h de lo
vanja 

Skoraj neverjetno. Prizna
nja nisem pričakoval, toda 
očitno ljudje znajo ceniti, 
če se kdo trudi za skupno 
dobro.Priznanje mi pomeni 
predvsem obveza za naprej. 
Tudi v osebnem življenju se 

vedno vprašujem, kaj bo jutri, 
poglejmo vnaprej. Seveda pa je to 
tudi priznanje za minulo delo. Če 
mi bo zdravje dopuščalo, bom še 
vedno z. veseljem pomagal ljudem 
povsod tam, kjer bo to potrebno 
in bo v mojih močeh. 

Slavka Pus to tn i k , u p o k o j e n a 

m e d i c i n s k a in p a t r o n a ž n a 

ses t ra za a k t i v n o de lovan je 

v o b č i n s k e m odboru Rdečega 

M A t n r r i I T 



kr iža in zahvala za m inu lo delo 

Sedaj sem že toliko let v pokoju, da nisem pričakovala, da se me 
bodo spomnili v takšni obliki. Marsikaj sem doživela v službenem 
času in tudi po njem, toda rada sem pomagala in to mi je bilo v 
veliko zadovoljstvo. Vesela sem, da sem nocoj tukaj. 

Jože Kudel jn jak, p redsedn ik Pros

t o v o l j n e g a g a s i l s k e g a d r u š t v a 

K r a š c e za v e č l e t n o p r i z a d e v n o 

in uspešno delo pr i gas i lc ih in v 

kra jevn i s k u p n o s t i . 

Kot priseljenec v moravški konec te 
pozornosti gotovo nisem pričakoval. 
Sem pa vesel, ker je to tudi spodbuda 
Z.a naprej. Rad priskočim na pomoč, če 
lahko pomagam. To tudi kaže, da so me 
moji novi sokrajani vzeli za svojega. 

Jože Razpotn ik iz Gore pr i Pečah za več le tno uspešno 

delo v kra jevn i s k u p n o s t i Peče in v lokaln i s a m o u p r a v i 

Naj se malo pošalim, malokdo namreč za god dobi občinsko pri
znanje. Zelo sem ga vesel, morda še toliko bolj, ker ga niti pod 
točko razno nisem pričakoval in tudi nič mi ni prišlo na ušesa. 

Tako sem šele ta teden izvedel, 
da sem med dobitniki. Čutim, da 
sem to priznanje dobil za minulo 
prizadevanje za boljšo infrastruk
turo v peškem koncu. Rekel sem, 
da sem s politiko zaključil, čeprav 
se z. njo nisem ukvarjal zaradi nje 
same, temveč z jasnim ciljem, da 
bi naša krajevna skupnost in ob
čina napredovali. Še vedno si 
bom za to prizadeval. 

i 

Sašo Vavpet ič za uspešno vode

nje Pihalne godbe M o r a v č e 

Kar malo presenečen sem. Veliko 
stvari naenkrat, intervju, pa to pri
znanje. Presenečen sem zato, ker sem 
kapelnik godbe šele 6 let. Nekako 
sem razumel, da je to priznanje tudi 
za mojih 30 let pri godbi, z.a dolgolet
no delo. Sem zadovoljen. Ta trenutek 
čutim priznanje še kot obvezo. 

MAL, foto Franci Kos 

D a n k a s n e j e s l a v n o s n o t u d i v Z a g o r i c i 
lO.marca 2004 ob enajstih, ob 250-letnici rojstva Jurija Vege, 
je v sklopu prireditev Vegovi dnevi 2004 potekala osrednja 
državna proslava. S to prireditvijo, ki so jo organizirali v sode
lovanju občini Dol in Moravče, SAZU in Društvo matematikov, 
fizikov in astronomov Slovenije, so se začeli Vegovi dnevi 2004. 
Dolski župan in moravška županja sta v uvodu nagovorila in 
pozdravila obiskovalce in goste. Slavnostni govornik na pri
reditvi, predsednik države dr. Janez. Drnovšek, je med drugim 
spomnil in spodbudil k resnejšemu učenju vse ljudi. Mali Jurij 
iz. Zagorice ni imel veliko možnosti in spodbud z.a šolanje, pa 
je vendar dosegel neslutene znanstvene dosežke. Tudi o teh je 

spregovoril in jih uvrstil v takratni in sedanji čas. Velikemu 
možu slovenskega naroda se je v Zagorici izpolnila tudi ž.elja, 
da bi vsaj enkrat na leto v njegovi rojstni vasi streljali s topovi. 
Tokrat so vojaki slovenske vojske to storili in zaključili kratko a 
vsebinsko bogato proslavo, na kateri so sodelovali Moški pevski 
zbor Tine Kos s pevovodjem Mirom Capudrom, Komorni zbor 
Limbar zz.borovodkinjo Elizabeto P i mat, Dekliška vokalna sku
pina Oda z Milanom Kokaljem, Godba Moravče z dirigentom 
Sašom Vavpetičem, kije na prireditvi vodil združeni sestav vseh 
pevcev in godbe, učenci OŠ Jurija Vege Moravče z mentorico 
Bernardo Mal, učenci OŠ Dol, instrumentalni sestav iz Dola in 
trobilni kvintet slovenske vojske. Na tej prireditvi je predsednik 
države sprožil začetek spletnega tekmovanja za Vegov zlatnik 

in srebrnike, ki so ob tej obletnici bili izdelani. Tekmovanje je 
potekalo do 26.marca. 
Mnogim obiskovalcem in častilcem znanstvenika in barona, ki 
mu je sreča v družinskem življenju pogostokrat obrnila hrbet, 
a ga odločno spremljala na bojiščih in v znanstvenem delu, se 
je v Zagorici pridružilo še veliko uglednih gostov. V urejeni 
spominski sobi so se obiskovalci lahko vpisali v novo knjigo 
obiskovalcev, katere prvi podpisnik je bil dr. Janez. Drnovšek. 
Na dogodek bo obiskovalce spominjala lična glinena skodelica 
z napisom Vegovi dnevi 2004 in vtisi s proslave. 23.marca pa so 
na naši pošti uporabljali poseben Vegov poštni žig. 

Mal, foto Milan Brodar 



Novinarsko konferenca ob občinskem 
prazniku 
Občina Moravče je v sredo, 17. marca, organizirala novinarsko 
konferenco, na kateri je županja Ljudmila Novak predstavnike 
medijev seznanila z dogajanjem in prireditvami v občini ob 
občinskem prazniku - 23. marcu, kije bil letos še posebej 
slovesen zaradi 250-letnice rojstva matematika Jurija Vege. 
Županja je uvodoma predstavila nova knjižna dela oziroma bro
šure, ki se nanašajo na občino Moravče. To so knjiga avtorice 
dr. Maje Topole Geografija občine Moravče, knjiga Jurij Vega 
avtorice dr. Dušice Kunavar, brošura Peški apnenec z vzhod

nega dela Moravske doline, ki je nastal kol plod sodelovanja 
dr. Antona Ramovša in geološkega krožka OŠ Jurija Vege pod 
vodstvom Maje Gerčar, in še druga brošura avtorice dr. Mojci' 
Tercelj ()torepec Moja dolina na dlani, v kateri so predstavljeni 
moravški mojstri redkih obrti. 
Sledila je predstavitev vrste prireditev, ki so se zvrstile oh ob
činskem prazniku: osrednja je bila v soboto, 21. marca, v Ve
govem rojstnem kraju Zagorica, kjer je bil slavnostni govornik 
predsednik države Janez Drnovšek. Županja je na koncu pri
ložnost izkoristila tudi za predstavitev letošnjega proračuna in 
razvojnega programa občine, ki sto bila sprejela pred kratkim. 
Kolje že znano, ho največja investicija v letošnjem letu prizidek 
k vrtcu. 

B o g a t a knjižna b i r a 
V sredo, 17.3.2004, ob 19.00 uri je potekala v okviru občinskega 
praznika predstavitev kar treh knjižnih del, ki so pravkar izšla 
in opisujejo Moravsko dolino. Zbralo seje sicer malo občanov, 
pa vendar je bila predstavitev knjižnih novitet s strani avtorjev 
zanimiva. Če čutiš vsaj delček pripadnosti temu koščku zemlje, 
si želiš o njem izvedeti čim več. Ta priložnost pa je bila tudi 
vsem ponujena. 
Knjiga dr.Maje Topole: Geografija občine Moravče je izšla pri 
založbi Slovenske akademije znanosti in umetnosti in jo je moč 
kupiti v vseh večjih knjigarnah po državi. Knjiga je začela na
stajati v okviru projekta Celostni razvoj podeželja in obnove vasi. 
ki se je v naši občini začel izvajati konec leta I99H in je potekal 
v treh fazah (priprava, program uvajanja in izvajanja). Projekt 
je bil zaupan Studiu 5 iz Mirne na Dolenjskem, ki ga vodi Marko 
Kapus s sodelavci. V pripravljalni fazi so sodelovali občani s 
svojimi predlogi, razmišljanji in ambicijami. V letu 1999 se je 
projekt razširil na izdelovanje elaborata geografske analize. Dr. 

Maja Topole je v ta namen celotno z.emljišče občine razdelila na 
25 000 celic, kar pomeni, da je vsaka celica velika 25m.x25m. 
Vsaka od teh celic je obdelana iz devetih vidikov in I udi knjiga 
je razdeljena na devet enot. Ima bogato slikovno in ilustrativno 
gradivo. Slikovno gradivo obsega veliko posnetkov iz. zraka, ki 
jih je izdelal Matjaž. Kočar. Delo. katerega podrobnejšo oceno 
bomo objavili v prihodnji številki, je edinstveno v Sloveniji, soj 
so Moravče za enkrat edina občina, ki premore tako strokovno 
obdelano geografijo svojega področja. 
Mojca Tercelj Otorepec in Tadeja Šubic s sodelavci so pripra
vili 56 strani obsegajoča knjižico z. naslovom Moja dolina na 
dlani skozi naravne vrednote, kulturno dediščino, spomenike 
in lastnike. Izšla je v sodelovanju Občine Moravče, Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine Slovenije. OE Kranj in Zavod Repu 
blike Slovenije za varstvo narave, OE Kranj. Članki z. enakim 
nadnaslovom so izhajali v Novicah iz. Moravske doline, sedaj pa 
so pred vami v knjižni izdaji, da bi jih še večkrat vzeli v roko, jih 
prebirali in dosegli namen, ki so ga imeli avtorji. Na predstavitvi 
je bilo povedano, da so želeli potrkati na dušo domačinom, da 
hi spoznali in cenili dediščino; da hi odprli oči vsem, da hi 

očuvali to bogastvo bo
dočim rodovom. Lepo pa 
so se zahvalili tudi vsem, 
ki so jim odprli vrata v 
delavnico in srca. 
Tretja knjiga z naslovom 
Peški apnenec z. vzhod 
nega dela Moravske do
line je bila v Novicah že 
obširneje predstavljena. 
Zato naj le dodam, da 
je primerno zaključeva
la predstavitev bogate 
knjižne bere letošnje 
zime. Dr.Anton Ramovš 

M j in Maja Gerčar sta knji
gi go predstavila kot skupni 

j j L * dosežek za spodbudo in v 
H | ponos kraju, da premore 
*M1 tako bogato kamnita de-

diščino. 

Knjigam bodo verjetno 
sledile nove, podobne 
izdaje, ki bodo beročim 
predstavljale vir infor
mal i j. 

MAL 

o M „ . •• 



Poročilo z 10. seje Občinskega sveta Občine Moravče 

S v e t n i k i s p r e j e l i O d l o k o proračunu 
Občine Moravče z a l e t o 2 0 0 4 

Na 11. seji Občinskega sveta Občine 
Moravče je bilo prisotnih 13 svetnikov, 
eden se je opraviči l . Tudi tokrat se je 
seja razvnela že pri prvih točkah dnev
nega reda, pravzaprav pri tretj i točki 
vp rašan ja , p o b u d e in p red log i . Ob
močno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo (OZVVS) je namreč Občini 
Moravče poslalo v logo za pos tav i t ev 
s p o m i n s k e g a obe lež ja " B R A N I T E -
L J E M SLOVENSKE S A M O S T O J N O 
S T I " v parku pri l ipi. Svetnik Mar t in 
Rebo l j se je s t r in ja l s p o s t a v i t v i j o 
spomenika v parku, Branka Bizjan pa 
je meni la, da bi bila postavitev spome
nika pr imernejša pri Kul turnem d o m u , 
kamor bi bilo zaradi zaprtja ceste smi
selno prestaviti tudi prireditev ob dnevu 
državnosti . Roman Cerar je zagovarjal 
postavitev v parku in predlagal, da po
trebna sredstva zagotovi Občina. Župa
nja je na to odgovori la, da je smiselno, 
da Občina pokri je del stroškov, ki bi j ih 
sicer morala plačati OZVVS Moravče, 
preostali del pa pokri jeta Ministrstvo 
za o b r a m b o RS in Zveza ve teranov 
vojne za Slovenijo. Svetniki so sprejeli 
odločitev, da je pot rebno za postavitev 
obeležja predhodno pridobit i soglasje 
Zavoda za kulturno dediščino. V okviru 
te točki so bil izpostavljeni tudi p rob le
m i odvoza s m e t i v Kalu pri Hrastniku, 
problem vodovoda Sv. Mohor ter nepo-
sipanje poledenele ceste na Kovačiji. 
Razlage za obsoječa stanja (otežkočen 
dos top s tovorn jakom, visoki stroški 
g radn je v o d o v o d a in "slaba vremen
ska napoved") so podali odgovorn i z 
Občine, vendar pa so svetniki Rebolj, 
Cerar in Ravnikar zagovarjali pravico 
enakih možnost i in kvalitete življenja 
ne glede na to, kje oz. kako visoko v 
Moravski dolini se živi. 
Precej burna je bila tudi razprava o 
s p r e j e m u n a č r t a razvo jn ih p r o g r a 
m o v obč ine za o b d o b j e 2 0 0 4 - 2 0 0 7 . 
Svetn ik M a r t i n Rebol j je p red laga l 
umik postavk špor tn i center, cerkev 
sv. Valentina z okolico, pohodniške poti 
-zadrževalnik iz razvojnega programa 
in uvedbo novih postavk oz. prenos 
teh sredstev za izgradnjo vodovodov 
Stance Laze, Pogled, Podstran in Dole. 
Svetnika Rebolj in Cerar sta se strinjala, 
da je projekt špor tno skakalni center 
za našo obč ino prevel ik, predrag in 

neopravičen ter meni la, da je potreb-

nejša napeljava vodovoda in ureditev 

cest, v teh prizadevanjih pa ju je podprl 

tudi Ravnikar. Svoja stališča je pojasnil 

tudi svetnik Prašnikar, ki zagovarja po

stavitev skakalnega centra v Moravčah 

tudi zato, ker je center predviden v raz

vo jnem programu CRPOV. Na očitke, 

da sredstva občanov in društev niso 

pr imerna za f inanciranje projektov, ter 

da Moravče že imajo 5 skakalnic, od 

katerih 2 propadata, pa je odgovori l , 

da bo v projekt vloženega veliko pros

tovol jnega dela in da občina potrebuje 

novosti . Hkrati je svetniku R. Cerarju 

očital nezakonito izgradnjo nogomet

nega igrišča v Moravčah, saj je bil le-ta 

takrat podžupan. Cerar je vse očitke za

vrnil in pojasnil celoten potek izgradnje 

nogometnega igrišča, njegove besede 

pa je potrdi l tudi Roman Novak, ki je 

bil takrat ravno tako podžupan. V na

dal jevanju je svetnica Branka Bizjan 

predlagala povečanje sredstev za re

konstrukcijo ceste Dešen-Dašnik, kar je 

bilo delno upoštevano, svetnik Stenko 

je pogrešal pr ipombe KS, hkrati pa je 

izrazil podporo za izgradnjo vodovoda. 

Svetnik D. Cerar je dejal, da je premalo 

sredstev namenjenih za gospodarstvo, 

ker se zavzema za ustanovitev novih 

delovnih mest, glede vlaganj v komu

nalno infrastrukturo pa daje prednost 

u r e d i t v i ces t , ki so p o m e m b n e za 

zago tav l j an je va rnos t i in m o r a v š k i 

obvoznic i ter izgradnji vodovodnega 

s is tema t a m , kjer ga še ni. Županja 

je ob razpravi večkra t poudar i la , da 

je po t rebno načr tovat i ce losten raz

voj občine, da so tako načrtovana tudi 

sredstva po posameznih postavkah in 

bi umik posameznih postavk škodoval 

ce los tnemu razvoju obč ine. Svetniki 

so ob koncu te točke spre je l i n a č r t 

razvo jn ih p r o g r a m o v o b č i n e za ob 

dob je 2 0 0 4 - 2 0 0 7 z 12 glasovi ZA in 

2 PROTI. Sprejeli so še amandma, da 

Občina Moravče nadaljuje s pripravo 

urbanist ične dokumentaci je za izgrad

njo obvoznice in amandma, da se Ob

čina Moravče prijavlja na vse razpise, 

za katere izpolnjuje pogoje. 

V nadal jevanju so svetniki brez več

j ih težav spre je l i Od lok o p r o r a č u n u 

Obč ine M o r a v č e za le to 2 0 0 4 z 11. 

glasovi ZA in 2. PROTI. Sp re je l i so 

še O d l o k o s p r e m e m b i O d l o k a o 

j a v n e m glas i lu Obč ine M o r a v č e , kar 

pomeni , da bo imelo občinsko glasilo 

ponovno izdajateljski svet, v katerem 

bodo uravnotežene vse stranke, saj je 

bil pred kratk im le-ta namreč ukinjen. 

Hkra t i so i z d a j a t e l j s k e m u sve tu in 

uredniškemu odboru podaljšali man

dat (le-ta preneha konec marca 2 0 0 4 ) 

do imenovanja novega izdajateljskega 

sveta in u r e d n i š k e g a o d b o r a . K 9. 

točk i dnevnega reda so ob ravnava l i 

Prav i ln ik o s o f i n a n c i r a n j u l j u b i t e l j 

s k i h k u l t u r n i h d e j a v n o s t i v o b č i n i , 

ga soglasno sprejeli in se ga daje v 2 0 

dnevno javno obravnavo. Letos prvič 

pa so sprejemali in sprejeli Letni pro

gram športa 2 0 0 4 , ki določa programe 

športa, ki se f inancirajo iz javnih sred

stev, obseg in vrsto dejavnosti in obseg 

sredstev, ki se zagotovi jo v proračunu. 

Program je poleg predvidene vsebine 

določen s proračunom, izdelan po vse

binah, ki so opredeljene v nacionalnem 

programu športa. 

Svetniki OS so na tokratni seji sprejeli 

še Odlok o Knjižnici Domžale, Predlog 

komisi je za priznanja o podel i tv i ob

činskih priznanj ter Pravi ln ik o f i n a n 

c i r a n j u in s o f i n a n c i r a n j u š p o r t n i h 

p r o g r a m o v v obč in i M o r a v č e . 

NEVENKA MAROLT 

Komu so v napoto avtobusi? 
KAM BUS v Moravčah nima sreče. Za
četek marca je bil namreč spel usoden 
za dva njihova avtobusa, ki sta na par
kirišču čakala na Moravčane, da jih 
odpeljeta proti Domžalam in Ljubljani. 
Pa nista šla na pot. Vzrok je bil znova 
v razbitih steklih, ki so jih v petek oz. 
ponedeljek nepridipravi poškodovali. 
Ne gre toliko za materialne stroške, po
memben je odnos do stvari, od katerih 
so odvisni marsikateri občani, ki nima
jo svojega prevoza in je zanje avtobus 
nepogrešljiv. Verjetno tisti, ki »SO se 
spravili« nad avtobusa, ne pomislijo, 
kakšne posledice lahko ima lak vati-
dalizem. Bo potem konec takih dejanj, 
če bodo ostale Moravče brez rednih 
avtobusnih prevozov? O tem namreč 
resno razmišljajo v vodstvu delniške 
družbe. Tako nam je sporočil direktor. 
Torej se od povzročiteljev pričakuje le 
nekaj več resnosti. 

Je potreben še kakšen komentar? 
S. V. 

l \ / l n r o u č L - n r t / - \ l i n o 



ZDRUŽENA LISTA 
socialnili demokratov 
Občinski odbor Moravče 3 

Iz dejavnost i evropskih 
soc ia ldemokratov kater ih polnopravni 

član je tud i ZLSD. 
V svoji izjavi je podpredsednik Stranke evropskih so

c ia ldemokratov Denis MacShane poudar i l , da je pri

hodnost Evrope preveč p o m e m b n a , da bi jo prepusti l i 

poceni pol i t ičnim igr icam evropske desnice. Predvsem 

za to ker funkci ja predsednika Evropske komisi je ni 

pol i t ična funkci ja, ampak jo mora opravl jat i kandidat 

z ustreznim st rokovnim znanjem, zadostno avtor i teto 

in zaupanjem v vseh državah članicah EU ne glede na 

pol i t ično pr ipadnost. 

K o n g r e s S t r a n k e e v r o p s k i h s o c i a l d e m o k r a t o v bo 

p o t e k a l 2 3 . in 2 4 . apr i la v B rus l j u . 

0 0 ZLSD MORAVČE 

DeSUS 
DeSUS - Spremlja 

pol i t ična dogajanja in 
daje kr i t ične ugoto

v i tve na dogodke, k i so 
plod t renutn ih razmer. 

Smo na pragu pomlad i , ki letos z zamudo vendar neiz

prosno trka na vrata, saj se narava, ko pride pravi čas, 

začne prebujat i . To je posebno po volj i starejši gene

raciji, saj vemo, da smo dolge in hladne zime z vsemi 

n jenimi dobro tami vsi že siti. 

Tudi med človeškimi odnosi je tako, da nekaj časa traja 

zamrznitev, nato pa pride odjuga, ki prinese dobrodelne 

učinke na živo in mr tvo naravo. 

V letošnjem letu bodo državnozborske volitve, kjer se 

bomo odločali o novih poslancih, kar je zelo pomembno, 

saj nam ni vseeno, kdo in v kakšnem številu zastopa naše 

interese v par lamentu, kjer se kroji usoda nas vseh.Do 

sedaj smo bili tu prisotni, vendar iz raznih razlogov nismo 

vedno dosegli t istega, kar smo želeli, čeprav smo dosegli 

veliko in bi bilo naše življenje težje, če se ne bi slišal naš 

glas skozi naše poslance v par lamentu. 

Idealno bi bilo, če bi vsi ali vsaj večina upokojencev vo

lila DeSUS, saj smo edina stranka, ki se bori za pravice, 

ki nam pripadajo iz naslova vplačil iz minu lega dela. 

Vemo pa, da ljudje pr ipadamo razl ičnim st rankam in j ih 

vol imo, čeprav vemo, da mi sami od tega ne b o m o imeli 

nobenih koristi.Naš odbor misli,da moramo upokojenci 

v t e m času strnit i vrste ter podpret i p redvsem naše 

lastne interese, saj naša družba ni nepri jazna do nas, 

vendar nas sam razvoj uvršča m e d bazo, iz katere lahko 

vzame določena sredstva in nas s t e m oškoduje, zato 

moramo svoje vrste dopolnjevat i in l judem razlagati, da 

se bor imo za interese starejše generaci je. 

Nedavno smo se poslovili od našega člana Cirila Grošlja 

z Vrhpol j , ki je bil ustanovni član našega občinskega od

bora. S svoj im de lom je dopr inesel velik delež pri delu 

občinskega odbora v Moravčah. Zato smo m u hvaležni 

in ga b o m o ohrani l i v t ra jnem spominu . 

FRANC RAVNIKAR , 0 0 DeSUS MORAVČE 

SDS V februarski številki Novic iz Moravske 
doline se je na naš članek, ki je bil ob
javljen v januarski številki, oglasila žu
panja Ljudmila Novak, ker jo je zmotilo 
kritično pisanje v našem članku. Ves 
žolč je zlila na našega svetnika Romana 
Cerarja, ki je bil v prejšnjem mandatu 
in tudi sedaj skoraj edini, ki si upa spregovoriti in tudi napisati 
stvari, s katerimi se ne strinja. Več kot očitno je in tudi navajeni 
smo že, da je pri naši županji vedno za vse kriv nekdo drug, vsaka 
dobro namerna kritika pa je takoj vsevednost, demagogija in bog 
vedi, kaj še. 
V ž.upanjinem pisanju je kup nesmislov, podtikanj in celo smeš
nih stvari. Piše, da pripravlja za seje Občinskega sveta zgoščeno 
gradivo, ker imajo svetniki preveč dela in nimajo časa, da bi ga 
prebrali. Postavlja se nam vprašanje, kakšne svetnike pa potem 
imamo? Očitno samo dva svetnika (Cerar, Rebolj)prebirata gradivo 
in potem na Občinskem svetu postavljata dodatna vprašanja iz. pre
prostega razloga, ker je gradivo zgoščeno in včasih pomanjkljivo, 
kot ugotavlja tudi sama. Za županjo je to zavlačevanje, kritiziranje 
in še podobne znane lepljive besede. Več kot očitno je, da si želi 
svetnike, ki ne bodo nič spraševali in sama potrjevali njene pred
loge, ker je to po njeno edini način prispevanja k »razvoju občine«. 
Nekateri svetniki za svoj »prispevek k razvoju občine« dobijo drage 
igračke, ki nas bodo stale desetine milijonov, za ceste, vodovode pa 
denarja ni in ni. Ljudje, za božjo voljo, koliko časa še, nam bodo 
razni lokalni oblastniki lagali?! Odgovor je; dokler bomo to liho 
prenašali in se bali o tem javno spregovoriti in pisali, saj to oblast 
najbolj boli. 
V zadnjih nekaj številkah smo lahko prebrali kar nekaj prispevkov, 
ki so kritično obravnavali pojave v naši občini, kar je po našem 
mnenju dobro. Predvsem je vzpodbudno, da o tem pišejo mladi, ki 
jim ni vseeno, kaj se dogaja, vendar pa je vsak, ki si tO upa, takoj 
deležen kupa kritik. Po našem mnenju bi bilo mnogo bolje, da bi se 
županja razpisala o Razvojnem planu Občine Moravče in Proračunu 
za leto 2004. Prepričani smo, da bi to naše občane bolj zanimalo 
kol pa politične »z.draharije«. 

OO SDS 

Pogled z druge strun/ 
Naj za začetek navedem del županjinega stavka v zadnjih Morav-
ških novicah »Čeprav menim, da človeka bolj bogati pozitivno 
razmišljanje kot nenehno kritiziranje in iskanje napak, moram na
pisati nekaj besed«. V nadaljevanju je navedla SDS, torej svetnika 
Romana Cerarja in ZLSD ter mene. Gospa županja vidi v mojih 
javno izraženih pomislekih in drugačnih predlogih »krilizersvo«. 
Pa sem samo predlagal, naj se najprej poskrbi, da bodo imeli ljudje 
osnovne pogoje za življenje: tekočo vodo in cesto. To bi jim po drugi 
strani omogočilo, da se dejavno vključijo v razvoj občine, mogoče s 
kakšno dopolnilno dejavnostjo kot pogojem za preživetje na naših 
premajhnih kmetijah. Pa je nekdo od svetnikov izrazil začudenje, 
zakaj bi se kdo potegoval za te hribe, ko pa tudi prejšnja oblast 
zanje ni nič storila v celih 45 letih. Torej on ne vidi potrebe, zakaj 
bi sedaj hiteli s temi vodovodi. 
Predlagal sem, da bi namesto gradnje oz. nakupa zemljišča za 
športno-skakalni center bilo bolj gospodarno vzdrževati že zgrajen 
skakalni center na Miklavžu. Dobil sem odgovor, da je problem z 
zemljišči in z lastnikom ni možen dogovor. Po drugi strani pa sem 
izvedel, da Skakalni klub ž.e pet let ni plačal dogovorjene vsote za 
letno odškodnino. Lasnik pa jim kljub neplačevanju ne povzroča 
nobenih problemov. 
Predlagal sem tudi, da se denar, predviden za gradnjo parkirišča 



Na podlagi 4 1 . člena Zakona o referen

d u m u in ljudski iniciativi (Ur.list RS, št. 

1 5 / 9 4 in 1 3 / 9 5 - odločba US, 3 4 / 9 6 

- od ločba US, 3 8 / 9 6 , 4 3 / 9 6 - odloč

ba US, 5 7 / 9 6 , 8 2 / 9 8 - odločba US, 

5 9 / 0 1 in 1 1 / 0 3 - odločba US, 2 4 / 0 3 

in 4 8 / 0 3 - odločba US) izdaja Okrajna 

voli lna komisi ja 10. vol i lnega okraja 4. 

voli lne enote 

SKLEP O DOLOČITVI 

VOLIŠČ IN OBMOČIJ 

VOLIŠČ 

za glasovanje na naknadnem za
konodajnem referendumu o Za
konu o izvršitvi 8. točke odločbe 
Ustavnega sodišča RS št. U-l-
246/02-28, (Ur.l.RS, št. 135/03), 
v 10. volilnem okraju 4. volilne 
enote, ki bo dne 04.04.2004. 

VOLIŠČE 4 . 1 0 . 2 9 
KULTURNI D O M M O R A V Č E , 
Vegova 9 

Moravče: Čebulovna ulica, Detelova 
cesta, Malova ul ica, Marokova ulica. 
Part izanska cesta , Šlandrova cesta, 
Tomanova pot. Trg svobode in Vego
va ulica. 

Podstran, Rudnik pri Moravčah, Straža 

pri Moravčah in Zalog pri Moravčah. 

VOLIŠČE 4 . 1 0 . 3 0 

GOSTILNA N A D L O G O M 

Ces ta hero ja Vas je 13, M o r a v č e 

Češnjice pri Moravčah. Drtija, 
Moravče: Cesta heroja Vasje, Cesta na 

Grmače in Masljeva cesta. 

Spodnja Dobrava in Zgorn ja Dobra

va. 

VOLIŠČE 4.10.31 

PRI U R A N K A R J U , 

Gabr je p o d L i m b a r s k o go ro 6 
Gabrje pod Limbarsko goro, Hrastnik, 
Limbarska gora, Mošenik, Ples ves, ra
zen št. 8 in 9 in Selce pri Moravčah. 

VOLIŠČE 4 . 1 0 . 3 2 

PRI FRANCU M A J D I Č U , 
N e g a s t r n 8, N e g a s t r n 

Negastrn, Pogled, Serjuče, Soteska pri 

Moravčah in Vinje pri Moravčah. 

VOLIŠČE 4 .10 .33 
Z A D R U Ž N I D O M KRAŠCE 
Krašce 2 

Dole pri Krašcah, Dvorje, Gorica, Ime-

nje, Krašce, Prikrnica in Sv. Andre j . 

VOLIŠČE 4 . 1 0 . 3 4 

GASILSKI D O M PEČE Peče 5 0 

strankamladihslovenije 

SMS 
w w w . s r n s . s i 

Vesele, zdrave, pirhov in ostalih 
dobrot polne velikonočne 
praznike vam želi 

Stranka mladih Slovenije 
Moravče 

Križate, Peče, Ples št. : 8 in 9, Pod-

gor ica pri Pečah, Pretrž in Zgo rn je 

Koseze. 

VOLIŠČE 4 .10 .35 
PRI VALENTINI LAVRINC, 

Gora pr i Pečah 16 

Gora pri Pečah. 

VOLIŠČE 4 .10 .36 

D O M K R A J A N O V N A HRIBU, 

Hr ib nad R ibčami 7 

Dešen, Hr ib nad R ibčami , Katar i ja , 
Spodnj i Prekar, Velika vas. Zalog pri 
Kresnicah in Zgornj i Prekar. 

VOLIŠČE 4 .10 .37 

K R A J E V N A S K U P N O S T 

VRHPOLJE PRI M O R A V Č A H , 

V r h p o l j e pr i M o r a v č a h 14 

Dole pod Sv. Trojico, Goričica pri Mo

ravčah, Selo pri Moravčah , Spodnja 

Javorš ica , Spodn j i Tuštanj , S tegne, 

Vrhpol je pri Moravčah, Zgornja Javor

šica in Zgornj i Tuštanj. 

VOLIŠČE 4.10. 9 0 1 

K O N F E R E N Č N A S O B A O B Č I N E 

D O M Ž A L E , L j u b l j a n s k a c e s t a 6 9 , 

Domža le 

Predčasno glasovanje. 

Republika Slovenija 

OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA 

4 . VOLILNE ENOTE 

10*. vol i lnega okraja 

Številka: 0 0 9 0 0 - 1 / 0 4 

Datum: 0 4 . 0 3 . 2 0 0 4 

PREDSEDNIK OKRAJNE 

VOLILNE KOMISIJE 

Peter Golob 

na Limbarski gori, uporabi za gradnjo vodovodov. 
Denar predviden za grad Tuštanj, bi tudi lahko namenili za 
vodovod. 
Da ne bo pomote. Tudi sam podpiram obnovo kulturno-zgodo-
vinskih spomenikov, saj je to eden od pogojev skladnega razvoja 
občine. Menim pa, da ima osnovna infrastruktura prednost. 
Na moje predloge je eden od pisnih odgovorov v predlogu Raz
vojnega programa: »Razvoj občine Moravče je možen predvsem 
na področju turizma, zato mora Občina vlagati svoja sredstva 
za te namene. Vodovodi, kijih predlaga Martin Rebolj, so sicer 
zelo potrebni za prebivalce teh zaselkov, njihova izgradnja pa 
predstavlja tako velik finančni zalogaj, da ga v tem trenutku ni 
mogoče uresničiti. Postavlja pa se tudi vprašanje o ekonomič
nosti vlaganja sredstev v takšno izgradnjo v tem trenutku, saj 
občani plačujemo vodarino po dolžini vodovodne napeljave v 
občini, kar prinaša velike izgube na vodovodu. Če tudi bi vsa 
sredstva s področja turizma preusmerili na vodovod, bi s tem 
denarjem šele v nekaj letih lahko zgradili le enega od naštetih.« 

Trdim, da je tO blago rečeno netočna navedba. Sv. Mohor oz. 
Zajčevi na Mohorju so oddaljeni od vodovodnega rezervoarja 
samo H00 m, a se jim ta nujno potrebna dobrina izmika iz let v 
leto. Pri vodovodu Kal - Tlačnica, je vodovodni rezervoar od
daljen samo 750 m. Zgraditvijo do Kala pa bi zmanjšali odda
ljenost za tretjino. Vodovod Kovačija - Štebalijaje v resnici bolj 
oddaljen. Prepričan pa sem, da ko bo to vprašanje postavljeno 
v Planinskem društvu, bo »nekdo« ocenil, da je trenutek poli
tično zrel za gradnjo vodovoda, prav tako tudi ceste, ne glede 
na finančne posledice. 
P.S. Da se županja ne bi trudila s pisanjem, čemur sem naspro
toval v Občinskem svetu, bom občanom sporočal kar sam. 
Torej: 
1. Nasprotoval sem sprejemu Razvojnega programa in proračuna 
z.a leto 2004 zaradi zgoraj navedenih razlogov. 
2. Nasprotoval sem predlogu o podelitvi priznanja župniku 
Čampi z Vrhpolj. 

MARTIN REBOL1, svetnik ZLSD Moravče 

A / l o r a v / č l ^ o Hr»line> 
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Kako do vračila sredstev, 
vloženih v izgradnjo javnega 
telekomunikacijskega omrezjal 
Županja ()hčiue Moravče je s sklepom imenovala Komisijo za 
pripravo seznamov upravičencev za vračilo sredstev vloženih 
v izgradnjo telekomunikacijskega omrežja v občini Moravče, 
v kateri so predstavniki vseli krajevnih skupnosti in občinske 
uprave. Komisija se je sestala II..12004. Za predsednico 
komisije so navzoči izbrali Sonjo .lončar, njen namestnik po 
je Karol Svetlin. 
Imenovana komisija je na prvi seji sprejela nekaj sklepov 
oziroma predlogov, na podlagi katerih bo postopek vlaganja 
zahtevkov potekal brez večjih zapletov. 
Tako morajo krajevne skupnosti in Občina Moravče do 
31.3.2004pripraviti prve sezname upravičencev, na podlagi 
katerih bodo upravičencem po pošti poslane vloge za uvr
stitev na seznam upravičencev za vrnitev vloženih sredstev 
v javno telekomunikacijsko omrežje, na podlagi osebnega 
poziva. V javnem in uradnem glasilu Občine Moravče pa 
bodo k vložitvi pozvani tudi tisti upravičenci, ki ne bodo 
osebno pozvani po pošti. 
Upravičenci do vračila sredstev v izgradnjo javnega teleko
munikacijskega omrežja bodo morali vloge izpolniti z osebni
mi podatki t HM SO. davčna številka, številko transakcijskega 
računa) in jih poslati ali oddali v določenem roku Občini 
Moravče, če bodo želeli sodelovali v postopku za vračilo 
vplačanega prispevka za izgradnjo telefonskega omrežja. 
()hčina Moravče ho na podlagi prejetih vlog vložila zahtevek 
:<i vračilo sredstev Občinskemu javnemu pravobranilstvi v 
Ljubljani. 
O nadaljnjih postopkih bodo upravičenci obveščeni v na
slednjih številkah občinskega glasila. 

MIIAN H ROD AR. Občina Moravče 
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E v r o p s k a u n i j a v naši 
d e n a r n i c i 

V četr tek, 18. marca, je v avli KD Moravče potekalo drugo 

predavanje, ki ga je priredilo Kulturno izobraževalno društvo 

Limbar ob vstopu Slovenije v EU. 

Po kratkem ku l turnem programu in pozdravu je sledilo pre

davanje dr. Andreja Bajuka, ki je dejal: 

Slovenski narod je bil v svoji zgodovini vel ikokrat razdvojen 

in sedaj imamo pri ložnost, da se skupaj z zamejskimi rojaki 

povežemo v brezmejno državo. Evropska unija bo spoštovala 

slovenski narod, njegov jezik, zgodovino in kul turo. Toda, 

koliko nas bo to stalo? Odgovor je preprost: ne s m e m o 

gledat i samo na denar, pač pa se m o r a m o zavedati , da je 

Slovencev premalo, da bi lahko tekmoval i z global iz i ranim 

svetom. Evropska unija nam lahko ponudi pomoč , vendar 

pa je od nas odvisno, ali se b o m o odloči l i in jo sprejeli ter 

izkoristil i. 

Slovenija Evrope ne bo spremeni la, spremeni t i se m o r a m o 

mi , ona nas lahko le podpira pri naši ident i tet i . Skratka, pri

hodnost je v naših rokah, le pristopit i m o r a m o vsi z veliko 

odgovornos t jo in resnost jo. Slovenci ve l jamo za pr idne, 

delavne in iznajdlj ive in to m o r a m o izkoristit i . Če so drugi 

uspeli, zakaj ne bi tudi mi . Sami med seboj pa m o r a m o rav

nati pošteno in z EU m o r a m o imeti »čiste račune«, da b o m o 

lahko poslovali in pri jateljevali, ker t a m beseda velja. 

Dr. Bajuk je navedel tudi nekaj izkušenj iz svojega parla

mentarnega dela, saj kot predsednik Komisi je za nadzor 

proračuna in kot f inančni strokovnjak dobro pozna f inančno 

poslovanje naše države. Krit ičen je bil do davčnega sistema, 

ki v Sloveniji še vedno preveč obremenju je delo in premalo 

kapital. Odgovor i l je tudi na zastavljena vprašanja poslu

šalcev, ki so napolni l i avlo KD in z zan imanjem poslušali 

živahno predavanje izkušenega f inančnika in poslanca. 

K. N. 

Spletna stran Občine Moravče je prenovljena, zato 
vas vabimo, da si jo ogledate. SIcer jo bo potrebno 
še dodelovatl, vendar na njej najdete mnogo ko
ristnih podatkov, povezav In tekočih Informacij. 
Najdete pa jo na naslovu 

www. moravce. si 
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POMLADANSKO UREJANJE 
OKO L)A 2004 

Narava je za kratek čas pometla naše »pozabljene« smeli pod 
sneženo preprogo. Vsi pa vemo, kako je, če kaj pometemo »pod 
preprogo«. Zodjugo in toplimi sončnimi žarki so se smeti znova 
»pojavile«. Zato je pravi čas, da malo počistimo za seboj. 
V ta namen napovedujemo očiščevalno akcijo v tednu 
od 29. marca do 3. aprila in vas vabimo, da se udeležite 
urejanja in čiščenja bivalnega okolja, nabrežij potokov, 
gozdnega prostora, okolice prometnih poti, ... kot po
samezniki, v okviru KS, društev, šole, podjetij. 
Odlagališča bodo na običajnih mestih (kot vsako 
leto). 
Obenem naj vas spomnimo še na obvestilo Javnega komu
nalnega podjetja Prodnik d.o.o. v februarski številki Novic 
za odvoz kosovnih odpadkov in nevarnih odpadkov iz go
spodinjstev. 
Koordinator akcije je Turistična zveza Slovenije, pokrovitelj pa 
Ministrstvo za okolje, prostor in energijo RS. Namen akcije je 
seveda urediti okolje, da bo privlačno za domačine, kot tudi za 
obiskovalce. Z akcijo želimo tudi obeležiti svetovni dan voda, 
22. marec, dan zemlje, 22. april, in vstop Slovenije v EU. 

DANI JANČAR, za Turistično društvo Moravče 



V o d j a največje p o s l a n s k e s k u p i n e E v r o p s k e g a p a r l a m e n t a 
n a g r a d u Tuštanj 

V ponedeljek, 15. marca, je prispel na obisk v Slovenijo Hans-
Gert Pdltering, vodja poslanske skupine Evropske ljudske 
stranke (EPE) in Evropskih demokratov (ED), kije najmočnejše 
stranka v Evropskem parlamentu. Članice te stranke iz Slovenije 
so tudi Nova Slovenija, Slovenska ljudska stranka in Slovenska 
demokratska stranka. 
Pdttering želi s svojim obiskom približati Evropski parlament 
in druge evropske institucije slovenskim državljanom oziroma 
vsem državljanom novih članic Evropske unije. Najprej je obis
kal Tržič, kjer si je ogledal uspešno podjetje. V Ljubljani je na 
novinarski konferenci skupaj s predsedniki omenjenih slovenskih 
strank in nosilci list za evropske volitve predstavil svoje poglede 
na razvoj Evrope: 
"Prve neposredne volitve v Evropski parlament so potekale 
leta 1979, pred petindvajsetimi leti. Če bi mi takrat kdo rekel, 
da bodo od L maja 2004 članice EU tudi države, ki so bile 
pod komunističnim režimom, bi dejal, daje to le vizija in sanje. 
Vendar se te sanje sedaj uresničujejo, postajajo stvarnost in 
Ulja vseh, da bi se kmalu pridružili EU in postali del nje. V 
naši skupini EPP - ED, ki je največja politična skupina v Evrop
skem parlamentu, smo veseli, da imamo izjemno dober odnos 
s slovenskimi strankami, ki postajajo pomemben povezovalni 
člen z Evropo. Ena izmed vrednot EPP-EDje solidarnost, naši 
politični prijatelji lahko računajo na nas, mi pa nanje. Danes 
sem v Sloveniji že četrtič, to pa zato, ker želim bolje spoznati 
Slovence. Evropa je lahko za Slovenijo odlično izhodišče in zdaj 

je čas, da se evropske države kaj naučijo od novih držav članic 
in tudi obratno. Drug drugega pa lahko naučimo to, da bodo 
lahko vsi prispevali k boljši Evropi. Sloveniji želim veliko uspeha 
in uspešno pot v Evropo. " 
Na poli po Sloveniji seje ustavil tudi na gradu Tuštanj, kjer ga 
je sprejela županja Ljudmila Novak in predsednika občinskih 
odborov Nove Slovenije in Slovenske ljudske stranke. Županja 
je predstavila občino in njeno vključevanje v evropske povezave, 
ki pripomorejo k boljšemu sodelovanju med članicami. V pri
hodnosti pa želi občina Moravče svoje kulturno, etnološko in 
naravno bogastvo ohranjati in ga predstaviti tudi Evropi. 
Predstavnice ženskih z.ve$ N.Si, SDS in SLS so kritično sprego
vorile o ženskah v politiki, saj nekatere parlamentarne stranke 
nimajo nobene poslanke v državnem zboru. Šele s sprejemom 
zakona o zastopanosti žensk v politiki pa bodo prisiljene na svoje 
kandidatne liste uvrstiti tudi ženske. Sedaj najpomembnejša in 
izvoljiva mesta za volitve zasedajo v večini primerov moški. 
Pdttering se je zahvalil za prijazen sprejem in lepo slovensko pe
sem, s katero gaje v atriju gradu pričakal Komorni zbor Limhar. 
Nato je svojo pot nadaljeval proti Celju in Mariboru. V naslednjih 
dveh mesecih ho obiskal vse nove članice Evropske unije. 

R. N. 

Prvo izobraževalno predavanje o vstopu v Evropsko unijo 
Mesecu maja bomo vstopili v Evropsko unijo. Da bi kar najbolje razumeli in bili seznanjeni z delovanjem Evropske unije, je 
Kulturno izobraževalno društvo Limhar Moravče pod vodstvom Simona Kušarja pripravilo izobraževalne večere, ki se bodo 
odvijali v naslednjih mesecih. 
Prvi izobraževalni večerje potekal 23. 2 v avli Kulturnega Doma Moravče z naslovom Evropska unija in civilna družba. Kaj 
vse pa se razume pod naslovom, je razložil državni podsekretar in nacionalni koordinator za nacionalne odnose dr. Eedor 
Černe. 
Poglobili smo se v vprašanja Evropska unija in posameznik, možnosti delovanja društev in drugih gibanj civilne družbe ter 
možnosti povezovanja in sodelovanja. 
Seveda pa EU ne bo uspela, če ne bo prišlo do razvoja tretjega sektorja (civilna družba), saj ta zagotavlja ob vsem ostalem 
tudi uspešno in učinkovito članstvo ter sodelovanje z drugimi narodi EU. 
Proces vstopa je neizogiben, problemi bodo, vendar kot pravi Bojan Žnidaršič: »Za uspeh je ključno prepoznavanje priložnosti!« 
Tako nas do vstopa in po njem čaka še veliko dela (popraviti preteklost), za katerega se moramo vsi potrudit. 
V vsem tem pa lahko vidimo tudi lepo prihodnost z.a Slovenijo, saj naj bi bila prostor, kjer bi se srečevale civilizacije - drugi 
narodi. 

KRISTINA NOVAK 



Izobraževanja z a 
k m e t o v a l c e 

V mesecu februarju in marcu je bilo v Kul turnemu d o m u v 

Moravčah več predavanj za kmetovalce in kmetovalke. 

Ob sodelovanju s Kmeti jsko gozdarsko zadrugo Moravče 

so bile predstavl jene mlečne kvote in do takrat znane 

različne variante. 

Izdana U r e d b a o m l e č n i h k v o t a h bo p r e d s t a v l j e n a še 

2 9 . m a r c a 2 0 0 4 ob 1 0 , 0 0 ur i v p r o s t o r i h K u l t u r n e g a 

d o m a v M o r a v č a h . 

Za kmetova lce, ki so vk l jučeni v Slovensko kmet i jsk i 

okoljski p rogram (SKOP), so bila predavanja o Obnovi 

t ravniških sadovnjakov in Bakter i jskemu hruševemu oži-

gu (TSA). To izobraževanje je vsebovalo tudi prakt ični 

prikaz rezi sadnega drevja, ki je bila izvedena pri Ivanki 

in Jožetu Kunavarju v Spodn jemu Tuštanju. 

V sklopu predavanj iz sonaravne reje (REJ) je bilo izob

raževanje o Izrabi t ravnatega sveta in predstavi tev Vizu-

elnega ocenjevanja vrednost i vo luminozne krme. 

Predavanja je organizirala in izvedla Kmeti jska svetoval

na služba Moravče ob sodelovanju special ist ične službe 

Kmeti jsko gozdarskega zavoda Ljubl jana in ob pomoč i 

Občine Moravče, ki je omogoč i la izvedbo predavanj z 

brezplačno uporabo prostorov. 

Vsa predavanja so bila dobro obiskana in pr ičakujemo, 

da bodo rezultati v idni na naših kmet i jah že v bližnji pri

hodnost i . 

J . OCEPEK 

-

Na kvizu »Mladi in kmetijstvo« so tekmovali v znanju iz. čebe
larstva, sečnje v gozdu in umetnosti govora. Za zmago se je 
potegovalo kar 15 ekip. Prvo mesto je zasedla ekipa Društva 
podeželske mladine iz Moravč. Udeležence tekmovalnega kviz.a 
je pozdravila tudi županja Ljudmila Novak in jim zaželela dobrih 
rezultatov. Po doseženem odličnem regijskem rezultatu se konec 
meseca marca moravška ekipa odpravlja na državno prvenstvo, 
ki bo letos v Krškem. Po razpoloženju sodeč ekipa iz Moravč 
pričakuje kar najboljšo uvrstitev. KOKAU, foto Pergar 

Veselo po domače z Radiem Veseljak 
Uredništvo Radia Veseljak se je odločilo, da bo prirejalo kon
certe narodno-zabavne glasbe »Veselo po domače z. radiem Ve
seljak« po krajih Slovenije, do katerih sežejo njihove frekvence. 
Prvi koncert je bil 13. marca 2004 v Kulturnem domu Moravče. 
Da so Moravčani ljubitelji narodno-zabavne glasbe, človek takoj 
opazi, saj je bil kulturni hram napolnjen do zadnjega kotička. 
Dlani obiskovalcev so na začetku ogrele nove uniforme in »Golica« 
v izvedbi Godbe Moravče pod strokovnim vodstvom Saša Vavpetiča. 
Godbeniki letos praznujejo osemdeseto obletnico in so iz leta v leto 
boljši. Spored so nadaljevali Mladi Dolenjci, ljubljenci občinstva 
in dobitniki številnih nagrad. Predstavili so kar sedem svojih lepo 

Pomladni veter pričel poganjati 
vetrnico v Moravčah 
Izkoriščanje alternativnih virov energije predvsem na Krasu buri 
duhove, upamo, da tako ne bo v Moravčah, vsaj sedaj še ne, ko 
je postavljena prva vetrnica na vrtu Mira Capudra. 
Miro Capuder je že pred leti, ko se je 
upokojil, pričel razmišljati, kako bi iz
koristil sončno energijo, sedaj pa tudi 
o tem, kako bi ujel veter, ki bi mu dajal 
nekaj watov električne energije. 
Energija, ki jo ustvarja sonce se ž.e aku
mulira v nameščenih akumulatorjih in 
daje svetlobo in elektriko za manjše 
porabnike, kot je radio, predvsem pa 
za osvetlitev rastlinjaka, ki mu daje 
zelenjavo, ko jo drugi še pridno tehtajo 
v prodajalnah. 
Pred dnevi pa je Miro ujel prvi spo
mladanski veter v vetrnico, ki se tudi 
pretvarja v električno energijo. 
Ob samem snovanju »projekta« se je 
spletalo veliko zgodb in napovedi, ki so 
popestrile turobne zimske dneve sredi 
Moravč. Pri izvedbi so sodelovali: Miro 
kot investitor in glavni projektant, Du
šan iz. sosednje občine je bil glavni izvajalec konstrukcije, strojno 
opremo je prispeval Janez, Zoran je vetrnico pobarval v barve, 
ki bodo opozarjale nizko leteče avione in ptiče na nekaj, kar se 
vrti in melje vsevprek. Za spreminjanje vetra v elektriko pa je 
bil zadolžen Franci. Vsa zadeva pa se je odvijala pod nadzorom 
svetnika, ki pa je žal iz. opravičljivih razlogov zamudil otvoritev 
»velike« pridobitve v našem kraju. 
Razprave o pilotnem projektu sredi Moravč so bile vsekakor 
bučne in dolgotrajne. V naši praksi se dogaja, da mnogokrat iz 
velikega govoričenja ni nič, v tem primeru pa bi lahko uporabili 
Galilejev rek: »In vendar se vrti!« 

M. H. 

zvenečih pesmi v triglasnem petju. Ansambel Prjatli so pesem 
Marina priredili na temo majhna pokojnina. Duel Lucija in Simon 
sta zelo živahno odpela pesmi o osvajanju in ljubezni. 
Moravski »Avseniki«, Ansambel Svetlin igra že 15 let in navdušuje 
občinstvo doma, v Avstriji in Nemčiji. V svoji glasbi, ki jo večina 
piše Andrej opevajo svoje življenje, potovanja in Moravče, kijih 
tako promovirajo na svojih nastopih. »Gamsi« s svojimi poskočnimi 
melodijami še vedno navdušujejo občinstvo. Posebej zanimiv je 
»mali gams« Zan, ki uspešno stopa po poli svojega očeta. Melodija 
»Kdor ne skače, ni Slovenc« pa vedno ogreje dlani občinstva. Sledil 
je nov ansambel Pop n dekl v zanimivih oblačilih (del narodne noše 
in kavbojke) tudi njihove poskočne pesmi so šle v ušesa občinstva, 
kot pravijo, pa njihov čas še prihaja. Veselju po domače je dodala 
svoj prispevek tudi skupina Krila, v kateri sta ubrano zapela vodi
telja koncerta Anita Urbanija in Franci Peternel. Sledile so pesmi 
namenjene vsem materam, zelo čustveno jih je odpel Stane Vidmar 
in zvabil solze na lica marsikateri obiskovalki. 
Za zaključek je bila ponovno na sporedu »Golica«, tokrat z. 
ansamblom Svetlin. Prireditelj pa je v zahvalo za obisk vsakemu 
obiskovalcu podaril vrtnico. Ker pa je bilo zanimanje za koncert 
tako veliko, ga b o d o ponov i l i 9. ma ja 2 0 0 4 . 

Minil je lep večer, v prihodnje pa bi bilo lepo videti tako polno 
dvorano tudi oh drugih kulturnih prireditvah. 

BRANKA BIZJAN 
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Tudi v Moravčah smo praznoval! 
S. marec - dan žensk 
Letos, 7.3.2004, ob lč.Uti, na nedeljo, je snežilo in vreme ni bilo 
prav nič prijazno. V Kulturnem domu V Moravčah in v naših 
srcih pa je bilo toplo. Potekala je namreč prireditev ob med
narodnem prazniku, H. marcu - dnevu žensk. Dvorana je bila 
nabito polna in oči so bile uprte na oder. 
S prvo točko je Moški pevski zbor Tine Kos, ponovno lepo kot to 
počnejo že štiri desetletja, s pesmijo pozdravil še posebej žen
ske. Alenka Kovica, državna sekretarka na Ministrstvu za delo, 
družino in socialne zadeve in predsednica Ženskega foruma pri 
ZLSD, nas je v svojem spontanem govoru spomnila na zgodovino 
ruskega hoja za pravice na samem začetku, na dosežke žensk 

danes, na kvaliteto življenja v Sloveniji, na prizadevanja za 
boljše odnose in dosežke v prihodnost ter požela bučen aplavz. 
Jerica Mrzel, igralka in pevka ter poslanka v Drževnem zboru 

je svoje pripovedovanje in pet
je s prazniku primerno temo I 
spremljala s kitaro, kar je še 
posebej poudarilo njen nastop. 
Moški pevski zbor Tine Kos je 
zapel še dve pesmi, od katerih 
Žabe lepo zvenijo ob vsaki pri
liki. Mara Vilar, ljudska pevka 
in recitatorka, je v šaljivi obliki 
predstavila Prešernovo Lepo 
Vido v »tujih jezikih« in v sloven
skih pokrajinskih narečjih, kar 
je v prireditev vneslo še posebej 
veselo raz.poloz.nje. Ponovno 
smo lahko poslušali izredno lep 
nastop Tamburaškega orkestra 
Vrhpolje. Trije mladi študenti 
iz. ansambla Študentski trio so 
s svojimi zaigranimi skladbami 
pokazali, da sta veselje do glas
be in resno delo obrodila sadove. 
Tudi dve pesmi iz. svojega novega 
CD-ja in Sinatrov New York, ki jih je zapel Rajko Vaupetič, so 
požele odobravanje. Prireditev pa je s svojo mojstrsko izvedbo 
štirih skladb zaključil Ansambel Svetlin. 
Pri izhodu iz. dvorane so srednješolke ženskam izročile na-
geljčke. 
Tako je bil S. marec - dan žensk v Moravčah obeležen s kultur-
no-zabavno prireditvijo. Občani Moravč pa so dokazali, da so 
zreli in napredni ljudje, ki se znajo veseliti. 
Občinska organizacija ZLSD Moravče, ki je prireditev pripravi
la, se zahvaljuje vsem nastopajočim in vsem, ki so sodelovali pri 
pripravi ter lastnikom Pelatija, Cvetličarne Markuš in Detelce 
za njihove prispevke. Zahvaljujemo se tudi vam, dragi občani, 
za številen obisk. 

VOJKA REBOU 

Po pevsko znanje v Celje 
V začetku marca smo članice Ženske vokalne skupine 
Oda konec ledna preživele v Celju na intenzivnih pevskih 
vajah. 
Veselo razpoložene smo se proti večeru pripeljale v Celje, 
kjer nas je že od daleč prijazno pozdravila velika hiša ob 
prijazni baročni cerkvi sv. Jožefa na Jožefovem hribu nad 
Celjem. 
Po nastanitvi v prijetnih sobah se je razpoloženje še stop
njevalo, saj smo se intenzivnih vaj tokrat prvič udeležile 
vse v tem času aktivne članice. 
Takoj po večerji je že sledila prva skupna vaja, nato pa 
smo še dolgo v noč razpredale misli in predloge o našem 
koncertu ob 25. obletnici zbora, ki ga pripravljamo v me
secu maju. 
V istem terminu pa so bili na izobraževanju v Celju tudi kan
didati liste Nove Slovenije za evropski parlament. V soboto 
seje s kandidati srečal tudi nosilec liste Lojze Peterle, prav tako 
pa so se srečali tudi s poslanci Evropske unije. Našemu zboru 
je bila dana enkratna priložnost zapeti pred tako uglednimi 
gosti nekaj slovenskih narodnih pesmi. Po veselem razpoloženju 
gostov je bilo opaziti, da jim je bilo naše prepevanje všeč. 
Še pod vtisom lega "nastopa " smo vaje nadaljevale tudi v so
boto popoldne ter v nedeljo dopoldne. 
Po nedeljskem kosilu, ko je sneg ponovno pobelil zemljo, smo 

se s prijetnimi občutki, da smo se na teh vajah veliko naučile, 
odpravile proti domu ter se že takrat odločile, da se bomo v 
Celje, na Jožefov hrib še vrnile tudi zaradi prijaznega osebja, 
ki si zaradi skrbi za svoje goste zasluži res vso pohvalo. 
Kaj in koliko smo se na teh vajah naučile, pa boste, spoštovani 
bralci, lahko presodili sami, če boste v maju prisluhnili našemu 
jubilejnemu koncertu v moravškem kulturnem domu. 

IVICA ZUPANČIČ 

IV/Iriravčl/o H n l i n o 

http://raz.poloz.nje


Spominska slovesnost na Oklem 
Ob 60-letnici tragičnega poboja na Oklem smo se udeležili 
člani ZZB Moravče udeležili spominske slovesnosti. 
V začetku leta 1944 je bil partizanski upor v kamniškem 
okrožju v vzponu. To je omogočilo oblikovanje enot tudi 
z. mobilizacijo novih borcev. Tako se je 23. februarja na 
Oklem zbralo okoli sto borcev, članov VOS in okrožnega 
komiteja KPS Kamnik. Med njimi je več kot polovica 
neoboroženih. Ni natančnih ocen o razlogih tragedije. 
Kot verjetne se omenja izdaja, premajhna pozornost in 
neizkušenost. Kljub temu so partiz.ani izvedeli z.a premik 
Nemcev. Toda kmeta, ki so ga napotili v dolino, da hi po
izvedel za položaj, so Nemci spustili skozi že postavljen 
obroč, vrniti pa se ni mogel. Tako so ob zori, 24. februarja, 
dobro oborožene enote policistov, gestapovcev presenetile 
partizane in silovito napadle. Boj je bil neenak. Padlo je 57 bor
cev in pripadnikov VOS, po nekaterih podatkih celo 72. Osem
indvajset na novo mobiliziranih borcev so Nemci ujeli, ranjene 
partizane na mestu postrelili, vse hiše na Oklem pa požgali. 
Tragedija na Oklem je, ne te neposredno po njej, temveč še dolgo 
po osvoboditvi, sprožala mnoge različne ocene razlogov tega 
Žalostnega dogodka. Razumljivo, saj je mnogo družin iz območja 
Kamnika in drugod, ostalo brez člana svoje družine: brez očeta, 
sina, brata. Zato je spomin še vedno živ in prisoten. 
V aprilu 1941 je bila naša takratna domovina Slovenija okupi
rana in razdeljena. Vsak od osvajalcev je želel priključili svoji 
državi in potujčiti slovenski narod. Odločitev osvobodilne fronte 
za odpor je bila pravilna in nujna. Z uporom in osvobodilnim 
bojem smo Slovenci prispevati pomemben delež, k skupnemu 
boju vseh naprednih svobodomiselnih in demokratičnih držav 
Evrope in sveta zoper nacifašizma. Naš boj nam je zagotovil 
zmago in osvoboditev. Ustvaril je podlage za pričetek in razvoj 
lastne državnosti. 
25. junija 1991 smo razglasili lastno državnost. V miru smo jo 
uživali eno noč. Že naslednji dan so enote JLA z. vojaško silo 
onemogočile uresničitev odločitve, za katero se je na plebiscitu 
odločilo skoraj 90% državljank in državljanov Slovenije. 
V kulturnem programu so nastopili učenci OŠ Dol in Ihan, Me
šani pevski zbor DU Moravče pod vodstvom zborovodja Alojza 
Štefana in recitacija Anteja Pajka. 
Slavnostni govornik je bil poslanec Državnega zbora Miran 
Potrč. V govoru je opisal težko prehojeno pot do svobode, ki smo 
jo Slovenci priborili. Velik del govora pa je namenil o vstopu 
Slovenije v EU in NATO. 
»Slovenci žal vemo, da svoboda ni brez hoja in žrtev. Niti 1941, 
niti 1991 leta ne. Obakrat smo se uprli. Obakrat smo to morali 
storiti. Obakrat je bila priborjena svoboda dejanje svobodomi
selnih in nacionalno zavednih Slovenk in Slovencev. Za vsako 
od pomembnih zgodovinskih dejanj, sta bila potrebna pogum in 
modrost. Odpor in upor je bil nujen in upravičen. 
V zadnjih tednih smo ratificirali pogodbi o polnopravnem član
stvu Slovenije v EU in NATU. To smo storili na podlagi nespo
rnega pooblastila, ki so nam ga državljanke in državljani dali 
na referendumu, 23.marca lani. Vstop Slovenije v EU in NATO 
sta odločitvi, ki po mojem prepričanju nimata izbire. Sloveniji 
ne bi koristilo, če bi želela ostati v gospodarskem, političnem, 
obrambnem ali varnostnem pogledu izolirani otoček sredi med
sebojno povezane Evrope. Toda to ne pomeni, da si ne moremo 
delati iluzije o institucijah, v katere vstopamo. Tudi v njih bomo 
veljali in bomo uspešni toliko, kolikor se bomo sposobni uvelja
viti. Prav nič nam ne bo podarjeno. Junija bomo volili prve po
slance v Evropski parlament. S 1. majem bomo začeli soodločati 

v vseh organih Evropske unije. Za Evropo enakopravne vloge 
dela in kapitala, solidarnosti in socialne pravičnosti. Polne za
poslenosti, socialnega partnerstva in sodelovanja zaposlenih pri 
upravljanju podjetij, visoke ravni zdravstvenega, pokojninskega 
in socialnega varstva, možnosti vzgoje in izobraževanja z.a vse, 
spoštovanja enakosti vseh, doslednega upoštevanja človekovih 
pravic. In to morajo biti tudi naše temeljne naloge. Samo tako 
bomo upravičili zaupanje ljudi in se oddolžili vam - borkam in 
borcem - za svobodo in neodvisnost, ki ste jo nam pomagali 
ustvarjati.« 

ANTE PA.IK, ZZB, joto Jože Novak 

Obcnl zbor turističnega društva 
Turistično društvo v Moravski dolini je bilo ustanovljeno pred 
7 leti. Takrat ustanovljeni upravni odbor je bil sestavljen pred
vsem iz. vrst tabornikov. Kljub mnogim izvirnim prireditvam in 
predlaganim idejam za predstavitev kraja in promocijo občine 
niso naleteli na podporo. Društvo so sklenili pustiti v mirova
nju, dokler se ne najdejo ljudje, ki bi znova poskušali oživiti 
turistično delovanje. 
V petek, 5. 3. 2004, so se zbrali v sejni sobi člani nekdanjega 
turističnega društva in povabljeni občani na ponovnem občnem 
zboru. Namen tega občnega zbor je bil oživiti delovanje turi
stičnega društva. 
Nekdanja tajnica TD Milena Smolnikar je predstavila delo do 
sedaj in se ob tem še posebno zahvalila z.a pomoč nekaterim 
posameznikom. Sledila je razrešitev starega upravnega odbor 
in imenovanje novega. Nov upravni odbor bo imel 3 člane, nad
zorni odbor in disciplinsko komisijo. Vsi člani uprave, ki so bili 
predlagani, so navzoči soglasno potrdili. 
Za predsednico TD je bila izvoljena Danica Jančar, za tajnico 

Vabilu seje odzvalo malo ljudi, zato ste še vedno toplo vabljeni k so

delovanju in včlanitvi v društvo, ki poleg novih organov potrebuje tudi 

nov val idej in sodelavcev. 

M /I <~£3 I "7 



Osemdesetletnica ustanovitve godbe v Moravčah 2. 

Godba je pogosto igrala na domačih prireditvah, zlasti na sokol-

skih telovadnih akademijah. Posebej naj omenimo odkritje spo

menika padlim vojakom v prvi svetovni vojni 1926, na slovesnosti 

ob 40-letnici moravškega pevskega društval934.9. avgusta 1936 

je godba slovesno praznovala deseto obletnico delovanja. V tem 

letuje dirigentsko mesto prevzel Tone Cerar. Občasno sta godbo 

poučevala in dirigirala Ivan Urbanija in Maks Lavrač. Dalje je 

godba nastopala na skoraj na vseh okoliških sokolskih priredit

vah - spremljala je telovadne akademije v Kamniku, Radomljah, 

Dobu, Trzinu, Mengšu, Domžalah in drugod. Igrali so tudi na 

gasilskih prireditvah, največ pa na prireditvah kmečkih fantov 

in deklet. Najbolj seje moravška godba uveljavila na Štajerskem 

na hmeljarskih prireditvah. Ko je bil hmelj obran so igrali v Št. 

Jurju ob Taboru, na Vranskem in tja do Žalca. 

Sobo za vaje je imela godba v zadružnem domu, med okupacijo 

pa v kletnih prostorih doma. Ko so Nemci ugotovili, da igrajo 

slovenske narodne pesmi, so j im to 1942 prepovedali. Javnih 

nastopov v tem času niso imeli. Ko je zadružni dom pogorel, je 

zgorelo tudi nekaj inštrumentov, 15 so j ih odnesli partizani za 

svojo godbo. 

Po drugi svetovni vojni godba ni mogla več delovati, ker niso imeli 

instrumentov in tudi nekaj godbenikov ni preživelo vojne. 

V šestdesetih letih je začel delovati oddelek glasbene šole v 

Moravčah in tako je nastalo več možnosti ponovne oživitve 

moravške godbe. 

vir: Stane Stražar, Moravška dolina, Moravče. 1979 

gradivo izbral Matjaž Bizilj 

Nuška Lebar in blagajnika Karmen. 
V predstavitvi programa dela za v 
prihodnje, vidi delo TD kot spod
bujevalca krajanov v turističnih 
akcijah, usmerjevalca, svetovalca 
in koordinatorja deta vseh zainter
esiranih v turizmu, organizatorja in 
informatorja pri promoi iji turističnih 
dejavnosti. V razpravi, kije sledila, so 
prisotni pohvalili pobudo za oživitev 
TD. Predsedniki posameznih društev 
si želijo s TD sprotnega dogovarjanja, 
pomoč pri organizaciji in promociji 
prireditev. 
Turizem v občini se mora izvajali 
preko društev in novo ustanovljeni 
upravni odbor TD Moravče si bo 
prizadeval to uresničevali. 

II DORIČ 

Tajnica TD Milena Smolnikar z nasme

škom predaja vodenje društva novoizvo

ljeni predsednici Dani Jančar. 

Občni zbor rokodelcev 
Svoj prvi občni zbor so imeli 4. 3. 2004 rokodelci iz Moravč in okolice. 
V sejni sobi nad trgovino Vele seje zbralo veliko število članov in povabljencev. Pred
sednica rokodelcev Branka Bizjan je pozdravila navzoče. Še posebno toplo je pozdravila 
gosta podžupana Franca Majdiča in že dolgoletnega moravškega rokodelca Alojza 
Kokalja. 
Besedo je nato prevzela delovna 
predsednica Zdenka Grilj, ki je 
občni zbor vodila zbrano in po 
vseh pravilih. 
V poročilu za dosedanje delo 
je predsednica Branka Bizjan 
najprej poudarila, da so roko
delci od leta 2003 samostojno 
društvo. Naštela je vrsto dejav
nosti, s katerimi so se rokodelci 
od leta 1997 do sedaj ukvarjali. 
Med njimi so na prvem mestu 
delavnice, ki so se vrstile vsak 
drugi četrtek v mesecu. Na njih 
so izdelovali najrazličnejše 
izdelke glede na letne čase in 
potrebe. Redno in uspešno so 
sodelovali z. Občino Moravče 
na raznih prireditvah, sejmih, 
p redstavitvah, i zdelava nj u 
praktičnih daril itd. 

Tudi v bodoče bo njihovo delo naravnano v dobrobit posameznikom in Občini. Načrtujejo 
izdelavo zloženke rokodelskih izdelkov za Moravsko dolino, sodelovali bodo na prire
ditvah v organizaciji Občine, prizadevali si bodo dobiti društveni prostor, v Kulturnem 
domu bodo postavili vitrino, v kateri bo stalna razstava njihovih izdelkov, sodelovali 
bodo s Podeželsko razvojnim centrom Litija in tako poiskali pot za uspešno trženje svojih 
izdelkov, še naprej se bodo srečevali vsak drugi četrtek v mesecu na rokodelskih delav
nicah, na katerih se bodo izpopolnjevali in učili najrazličnejših ročnih spretnosti. 
Za rokodelci so že leta uspešnega in plodnega dela. Predvsem složnosl, ki vlada med 
njimi, vedno nove ideje in nesebično razdajanje vsem, ki jih potrebujejo, bo njihovo 
vodilo tudi v prihodnosti. 

B. DORIČ 



Občni zbor tabornikov RMD Moravče PGD Velika vas v letu 2003 
V sneženi in hladni soboti, 28. 2. 2004, so imeli taborniki RMD 
občni zbor. V taborniški koči, do katere so naredili ozko gaz, se je 
kljub slabemu vremenu zbralo precejšnje število članov. 
Mlada načelnica Mateja je pozdravila navzoče in med njimi še po
sebno županjo Milko Novak. Po zapeti taborniški himni je delovno 
predsedstvo začelo z delom. Svoja poročila so predstavili nekateri 
člani rodu. Poročila so vsebovala vse potrebne podatke in infor
macije in prisotni niso imeli pripomb. Starešina Silvo je v svojem 
programu dela za leto 2004 poudaril pomen dela z. mladimi po vodih 
in redno izvajanje in sodelovanje na delovnih akcijah. Načrtovane 
naloge bodo lahko izpeljali le s skupnimi močmi. Ker je staremu 
upravnemu odboru potekel mandat, so izvedli volitve v nov upra
vni odbor. Vsi imenovani člani so bili izvoljeni in imenovani v nov 
upravni odbor rodu za dobo 4 let. 
Ob koncu občnega zbora se je županja zahvalila za povabilo in 
pohvalila tabornike pri njihov trud pri ohranjanju narave in vzgoji 
mladih. Občina bo tudi v naprej finančno in moralno podpirala 
tabornike pri njihovem delu. 

K. DORIČ 

Občni zbor Planinskega društva 
Moravče 

r m m y i 

27.2. je potekal občni zbor Planinskega društva Moravče. Najprej 
je bil kulturni program, v katerem so sodelovali: Vokalna skupi
na ODA, pod vodstvom gospoda Milana Kokalja. Zapeli so zelo 

ubrano nekaj pesmi, med najlepšimi planinsko 
himno O j Triglav moj dom. Nastopili so tudi 
učenci 3.a razreda OŠ Jurija Vege Moravče 
pod vodstvom mentorja Anteja Pajka. Ti so na 
prisrčen način »pričarali« lepote planin v de-
klamacijah in petju. 
Sledila je izvolitev delavnega predsedstva. 
Predstavniki so poročali o delu in finančnem 
stanju. Predsednik PD Janez. Jesenšek je po
ročal o delu preteklega leta. Poročilo o delu 
Planinskega krožka OŠ Moravče sva podala 
mentorja Marija Gotar in Ante Pajk. Na občnem 
zboru so bili prisotni tudi gostje iz. drugih PD. 
Vsi so bili navdušeni nad tem, da naše društvo 

zelo lepo dela in kar je najbolj pohvalno, da skrbi za mlade pla
nince. Vse pohvale si zaslužita mentorja. Mladi so pokazali znanje 
in prejeli priznanja. Navzoče je pozdravila tudi županja Občine 
Moravče Milka Novak in ravnateljica OŠ Jurija Vege Eva Karaž.ija. 
Zaželeli sta veliko uspehov pri nadaljnjem delu društva, lz.raz.ili sta 
navdušenje nad delom in uspehi planincev. 
Za konec pa so zaigrali mladi, sposobni glasbeniki združeni v 
Študentski trio. 

ANTE PAJK, joto Jože Novak 

PGD Velika vas je imelo na pustno soboto, 21.febru-

arja, redni občni zbor. Leto 2 0 0 3 je za nami . Društvo 

je bilo pokl icano preko centra za obveščanje na št.112 

na dva požara. En je bil v občin i Moravče v vasi Zalog 

nad Ribčami, drugi pa je bil v Senožetih v občin i Dol pri 

Ljubl jani. V mesecu marcu ob prazniku občine Dol je 

bila sektorska vaja. Udeležili smo se proslave ob 8 0 . ob

letnici PGD Senožeti. V avgustu smo sodelovali v paradi 

ob 65.obletn ic i društva in prevzemu novega orodnega 

vozila v Krašcah. Sodelovali smo na vseh tekmovanj ih 

GZ Moravče. Člani A so osvoji l i 4 .mesto, mladinc i na 

gasilskem kvizu so bili tretj i. Udeležili smo se tečaja radio 

veze v Moravčah, in sicer so sodelovali 4 naši člani. V 

mesecu požarne varnosti je bila gasilska vaja v Veliki vasi. 

Udeležil i smo se spremstva pri prevozu novih zvonov 

za farno cerkev sv. Helene v Dolskem. Namont i ra l i smo 

javno razsvetljavo nad sliko sv. Florijana na gasi lskem 

d o m u . Občnega zbora se je udeležili naši člani in vabljeni 

gostje. Pogrešali pa smo predstavnika Občine Moravče. 

Iz poroči la je razvidno, da društvo od KS, Občine in GZ 

Moravče za svoje delovanje v letu 2 0 0 3 ni dobi lo nika

kršnih f inančnih sredstev, zato se je mora lo f inancirat i 

samo. Gasilcem in kra janom se zahval ju jemo za prav 

vse denarne prispevke, ki so nam omogoč i l i delovanje. 

Društvo ima odpr ta vrata za vse, ki se želijo vkl juči t i v 

naše vrste. Nikoli ne vemo, kdaj koga pot rebu jemo, ne 

želimo si srečanj z vami na požariščih, če pa bo potrebno, 

pa lahko računate na nas, saj smo humana organizaci ja, 

sosed sosedu v pomoč. Na pomoč. 

STANE MERELA, fo to Mar jan Kokalj 

A . V T O J S O L A . 

L O N Č A R d.o.o. 

S l a m n i k a r s k a 1a, 1230 D o m ž a l e 
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) oz. 

za kitajsko restavracijo v Domžalah 

M a r k o : 0 4 1 / 7 8 5 - 7 3 5 
B a r b a r a : 0 3 1 / 2 0 9 - 5 0 1 

J a n e z : 0 4 1 / 6 9 7 - 9 7 1 

Tečaj C P P 
1 3 . 4 . o b 18 . u r i 

Tečaj za t rak to r i s te zadnj ič po 
s tarem programu 5 .4 . o b 17. u r i . 

http://lz.raz.ili


Ocena premierne uprizoritve gledališkega dela 

B a r n o v črno- LfeelB s i v i n i 
Dijaki Gimnazije I edina iz Ljubljane so v dvorani KUD Fran
ce Prešeren v Trnovem v prvih marčevskih dneh premierno 
uprizorila delo Carpe Diema in Jean Tardieua Zaljubljenca 
na podzemeljski železnici. Mentorica in režiserka profesorica 
Vera Bizjak je k sodelovanju povabila tudi dva Moravčana, 
Mitja Utvšeta in Martino Gorjup. 
V gledališkem listu 
beremo: ... sivina, 
beton, tiri .... melro 
... gluh svet brez-
imenih ljudi, krajev, 
strmi ... in v njem se 
srečata Ona in On. 
Radost, ljubezen, 
sreča ... so razglaše
ni v grozi in tesnobi 
tišine podzemeljske 
Železnice ... razideta 
se in se iščeta, da bi 
se ponovno našla ... 
, jaz sem ti, ti si jaz 
... sva. Ali bo njuna 
ljubezen odtalila srca 
brezimenežev? Se bo svet ponovno zavrtel, se obarval, oživel? 
Jima bo dano, da se bosta spet našla? 
Že napoved je pretresljiva, sicer pretirana glede na še, vsaj 
malo utripajočo barvitostjo naših medsebojnih odnosov, ob 
spoznanju, da tako nehote, nevede in brez lastne volje padamo 
v to črnino brezosebnosti. Neko tiho vprašanje glodaje v naj
nižjem delu človekove biti rije vztrajno: zakaj tako? Zakaj ne 
rečemo ne? Zakaj mati in sin, sede drug ob drugem, zaposlena 
vsak s svojimi mislimi, opazita, da sta onadva, ko se pokličeta 
po mobitelu ? Gledališko delo ne daje odgovora na vse te zakaj. 

vendar pa bralcu dajeta veliko iztočnic za korenito rešetanje 
lastne črnine brezosebnosti. 
Silno preprosta scena, nekaj stolov in gugalnica, dajejo vtis pu
stinje, edina barvitost je glasba, sporočilo, ki ga razume vsakdo 
ne glede na jezik. Črnino razbija smo še svetla obleka Nje in 
Njega, edinega upanja. Ljubezen edina še zmore prebarvati 
brezimenosi v toplino čustev. 
Martini Gorjup je bila zaupana vloga užaljene ženske in znala 
jo je nadvse čutno v brezčutnosti odigrati. Z dolgim monologom 
Njemu ni dala niti dihati, a usoda hoče, da ostane za Njim, v 
črnini, ko on napreduje k Njej. 

Mitja Lovše pa temperamentno, rjoveče in blago prijazno odigra 
človeka, ki se bo potopil v množico, človeka, ki tolmači, je pa 
zahteven. Mitja je že študent primerjalne književnosti, ker pa je 
z igralskimi izkušnjami, z odlično interpretacijo in vživetostjo v 
vlogo preprosto nepogrešljiv v množici 15 igralcev je tu, da se 
mu iskreno nasmejete ali pa dobile kurjo polt, ko njegov mogočni 
glas razbije tišino. 
Zaljubljenca si je vsekakor vredno ogledati, morda se nam 
obeta, da ju in jih bomo-Jahko gledali tudi na domačem odru, 
v Moravčah. 

M AL, joto Matej Slevanovič 

Delovanje Krajevne knjižnice Moravče 
v leta 2003 
1.03. sem se kot član Sveta Knjižnice Domžale udeležil 

seje Sveta. 

Poleg drug ih točk dnevnega reda smo se seznanili z de lom 

Knjižnice Domžale v letu 2 0 0 3 in seveda tudi z delovanjem 

Krajevne knjižnice Moravče.Verjetno bodo nekateri podatki 

zanimali tud i naše občane, še posebej t iste, ki so člani Knjiž

nice Moravče.Strateški cilj knjižnic je, da bi občani na jman j 

3 0 % člani knjižnic. Ta odstotek je presežen le v Knjižnici 

Domžale in Mengeš, v Moravčah pa smo še daleč pod t e m 

normat ivom. Knjižnica ima le 8 6 7 č lanov, po normat ivu 

naj bi j ih imela 1330 , torej ima le 19,6% članov. Vsaka 

krajevna knjižnica naj bi razpolagala s 6 0 0 0 enotami knjiž

ničnega gradiva, t. j . 3,7 enot na občana in s 0,3 enotami 

neknj ižničnega gradiva. Naša knjižnica ima 17 6 3 8 enot , 

torej je dobro založena. Ima 1 2 3 0 enot neknj ižničnega 

gradiva, t. j . 0 ,28 enot na občana - nekoliko pod norma

t ivom. V knjižnici je p rema lo s t r o k o v n e g a gradiva - 2 9 5 

enot. Tu ne dosegamo pr iporočenega števila knjig s tega 

Področja. Zato večje število bralcev, predvsem študentov, 

obiskuje knj ižnico v Domžalah. Ugodno je to, da vsakdo, ki 

je član katerekoli knjižnice, ki delujejo na področju Knjižnice 

Domžale, lahko dobi knjige iz katerekoli knjižnice s tega 

področja. Moravčani smo kar p r idn i bralc i . Vsak član je bil 

v preteklem letu kar 14 krat v knjižnici, Domžalčan 13 krat. 

Obiski v ostalih knjižnicah so bili bolj skromni. Poleg izposoje 

knjižnega in neknjižnega gradiva pa je knjižnica v Moravčah 

nudila na jm la jš im tud i razne obl ike zabave: ure pravljic 

lutkovne predstave, kvize in drugo. Ure pravljic - 3 3 , je po

slušalo 7 0 0 otrok, lutkovne predstave - 2 krat, 140 otrok, 

predšolsko bralno značko je dobi lo v Moravčah v preteklem 

letu 8 6 otrok. Uporabnikov interneta je bilo 8 4 0 . Zakon o 

knjižničarstvu zahteva, da ima na 10 0 0 0 prebivalcev na 

razpolago 3 0 0 m 2 površine. Knjižnica Domžale izpolnjuje 

6 7 % normat iva. Glede p ros to ra je najbol j k r i t i čno prav v 

M o r a v č a h , zato tudi ni mogoče namest i t i več računalnikov 

in drugega inventarja za bolj udobno uporabo.Če več občin 

ustanovi skupno knjižnico, se višina sredstev za delovanje 

le-te porazdeli sorazmerno na število prebivalcev posamez

ne občine. Tako je naša obč ina do lžna p lačevat i 9 ,019 % 

s t roškov skupnega delovanja Knjižnice Domžale. S strani 

moravške občine je bila ta obveznost izpolnjena v preteklem 

letu 8 6 %. Obveznost do nabave knj ižnega gradiva je bila 

izpolnjena 100 %. 

MARIJAN GRIL 



Smučarski skoki Javoršica 2004 

V Javoršici ž.e več kot 30 let stoji prava mala velikanka; čudovita 
šolska skakalnica, kjer lahko dohri skakalci "poleti/o "tudi do 35 
metrov. Do leta 1980je hila skakalnica urejena in tudi uradno 
registrirana, tako da so na njej trenirali tudi pionirji in mladici 
iz ljubljanskega skakalnega kluba Ilirija. V osemdesetih letih, 
ko se je tudi porušil umetni nalet, seje na skakalnico pozabilo 
in do pred nekaj let na njej ni skakal nihče. Volja do skakanja in 
navdušenje do lepe skakalnice sta bila povod, da oživimo staro 
skakalnico in ji spet povrnemo nekdanjo slavo med skakalnicami 
v Moravski dolini. Na ta način smo domačini obeh Javoršii 
vsako leto, ko nam je bila zima naklonjena, skakalnico pripravili 
in na njej skakali, dokler nam je vreme dopuščalo. Leta 1999 se 
je porodila ideja, da bi priredili tekmovanje, ki so se ga takrat 
udeležili skakalci iz okoliških vasi. Pohvale in navdušenje tekmo
valcev nas je spodbujalo, da smo s tekmovanji nadaljevali tudi v 
prihodnjih letih. Lansko leto smo prvič organizirali tudi nočne 
skoke pod reflektorji. Kljub veliko dela nam je s požrtvovalnim 
delom vaščanov in ostalih prijateljev tekma uspela. Prvič so se 
na skokih pojavili tudi tekmovalci iz drugih občin. 

Letošnja zima nam na začetku ni bila naklonjena, tako da za
radi pomanjkanja snega nismo planirali izvedbe tekmovanja. 
Pa vendarle smo dočakali sneg in priprave so stekle. Potrebno 
je bilo nekaj posvetov ob prvih pripravah skakalnice in dogo
vorili smo se z.a nočno tekmo, kije bila 6.marca ob 18.00 uri. 
Za izvedbo nočne tekme je poleg priprave skakalnice potrebno 
zagotoviti tudi zadosti luči, da tekmovalci lahko nemoteno ska
čejo. V petek zvečer smo imeli skakalnico pripravljeno, tako da 
so skakalci že lahko trenirali z.a veliko tekmovanje. V soboto 
popoldne smo odpravili še zadnje pomanjkljivosti. Tekme se 
je udeležilo rekordno število tekmovalcev (kar 71), ki smo jih 

razvrstili v štiri kategorije (alpske smuči (A) do 15 in nad 15 
let ter skakalne smuči (S) do 15 in nad 15 let j. V kategorijah 
skakalnih smuči so tekmovali skakalci SK Termit Moravče in 
SSK Sam Ihan. Ob 18.30 seje tekma začela s tradicionalnim 
protokolom (spust Cirila Postaja - veterana smučarskih skokov 
v Moravski dolini, s slovensko zastavo). Tekma se je pričela s 
poskusno serijo, ki sta ji sledili dve seriji v konkurenci. Najboljše 
tri skakalce v vsaki kategoriji so čakali pokali, tekmovalce do 6. 
mesta pa priznanja in praktične nagrade. Najboljši v posameznih 
kategorijah so bili: 

1. mesto 2. mesto 3. mesto 

A do 15 let Mihelčič 
Matic Trdin Borut Cerar 

Kristjan 

A nad 15 let Klemenčič 
Dino Slibar Matej Skok Luka 

S do 15 let 
Majcen 
Matevž. 

Urhanija 
Jure 

Korošec 
Andraž. 

S nad 15 let Marin Andrej Mali Luka Koželj Tone 

Razplet tekme je bil do konca razburljiv, saj je o zmagovalcu 
najmočnejše kategorije odločil zadnji skok Dina Klemenčiča, 
kije postavil daljavo dneva s 32,5 metri. 
Gledalci, ki so z. bučnim navijanjem spodbujali skakalce, so se 
dodobra ogreli oh dveh kresih, ki sta dodatno popestrila do 
ga Janje v dolini Travnar. Z obiskom gledale ev smo bilo več kol 
zadovoljni, saj so bili avtomobili parkirani celo na Vrhpoljah. 
Tekma je v celoti uspela in tudi v bodoče pričakujemo tako 
številčno podporo skakalcev in gledalcev. 
Ob tej priložnosti se vaščani Sp. in Zg. Javoršii e lepo zahvaljuje
mo vsem prijateljem, sponzorjem in ostalim, ki so kakorkoli pri
spevali k izvedbi čudovite tekme ter nenazadnje tudi skakalcem 
in gledalcem, ki so nas podprli v tako velikem številu. Prihodnjo 
sezono se zopet vidimo v dolini Travnar. 

MAKS MLRELA 

Skoki v Pecah na prenovljeni 
skakalnici 
Ljubitelji smučarskih skokov so v nedeljo, 29.2. 2004, prav 
gotovo uživali. Sončno vreme, ravno pravšnja temperatura in 
obilica snega so pomagali prizadevnim organizatorjem izpeljali 
tekmo na popolnoma prenovljeni skakalnici. 
Dobra obveščenost ter tradicionalna privrženost temu športu 
sta k vznožju skakalnice privabila številno množico gledalcev. 
Prišli so iz. bližnje in daljne okolice. Prav tako tudi tekmovalci, 
bilo jih je kar 53. Tekmovali so v treh starostnih skupinah, na
stopili pa so v treh serijah. 
Oh navdušenem navijanju gledalcev in vzpodbudi duhovitega 
komentatorja smo videli veliko lepih skokov, pa tudi nekaj pad
cev. A vse seje končalo srečno in brez poškodb. 
Najdaljši skok tekme je bil 24,5 m. Vsi tekmovalci so si zaslužili 
pohvalo z.a sodelovanje in pogum. Vendar pa so bili med njimi 
nekateri boljši in najboljši. Te sta s praktičnimi nagradami na
gradila sponzorja Mlinarstvo Rotar in Vinotoč Rizling, za dobro 
ozvočenje pa je poskrbel Bojan Urhanija. 
Zmagovalci v posameznih starostnih skupinah so prejeli tudi 
pokale. V skupini do 15 let je bil prvi Vid Capuder, v skupini od 
15 do 30 let Matjaž. Podbevšek in nad 30 let Dino Klemenčič. 
Tekmuje bila torej izpeljana odlično, manjkali niso niti merilci, 
kontrolorji, sodnik, strokovna žirija in komentator. Poskrbljeno 
je bilo tudi za dobro počutje gledalcev, oh obilici snega je bilo 
še najtežje najti parkirni prostor z.a jeklenega konjička. 

M A W I A A I -y 



CiSNJtCe. SKOKI 
je z velikimi črkami pisalo na priznanjih, ki so jih prejeli zma
govalci na »amaterski« nedeljski tekmi v smučarskih skokih 
v Češnjicah, v nedeljo, 29. februarja 2004. 

Letošnja muhasta zima nas kar ni in ni hotela zasuti s snegom. 
Bolično-novoletni prazniki so bili zeleni, zimske počitnice ze
lene, zalo pa nas je močno presenetil pust - ki hi sicer zimo 
moral odgnati - in nam natresel dovolj snega. Otroci niso čakali 
z.a toplo pečjo, pač pa so pograbili smučke in sanke in bližnji 
hribčki so bili hitro zelo pisani rdeče, zelene, modre bunde pa 
smučke, sanke in obilica veselja, smeha in kepanja. 
Tudi v Češnjicah je bilo tako. Hrib nad »Novakovcem* in pod 

njim je hitro oživel. Samo smučanje in sankanje ni več zadosto
valo, zato so otroci zavihali rokave in cele popoldneve z. lopatami 
V rokah gradili skakalnici. Anž.e. Simon, Miha. Rok. Mihec in 
še kdo so se z.elo potrudili in skakalnici, 10- metrska in 12- me
trska, sta hitro dobivali svojo podobo. In v nedeljo. 29. februarja 
2004, so popoldne priredili čisto pravo tekmovanje v smučarskih 
skokih. Pomerili so se v dveh starostnih kategorijah - mladinci 
in odrasli. Poleg domačinov, Češnjičanov. so se tekme udeležili 
Se tekmovalci iz. drugih krajev: s Pogleda, z Vira (ali Doba?) in 

iz Moravč. Gledalcev je bilo veliko: mlajši bratje in sestre pa 
tudi starši in smučarji, ki niso tekmovali, mimoidoči sprehajalci 
pa so si to tekmo z zanimanjem ogledovali »od strani«. 
Tekmovanje je bilo napeto, vsi gledalci smo navijali z.a vse naše 
in popoldne je kar hitro minilo. Zmagovalci v kategoriji »mla
dinci« so bili: I. mesto je dosegel Sebastjan Levičnik, 2. mesto 
Miha Groboljšek in 3. mesto Anž.e Vesel. V odrasli kategoriji 
pa so se najbolje odrezali: 1. mesto Nejc Vesel, 2. mesto Jože 
Klopčič in 3. mesto Rok Vesel. Da pa je bilo tekmovanje zares »ta 
pravo« oz. regularno, so zmagovalci prejeli tudi lepo izdelana 
priznanja, ki jih je izdelal Sebastjan Levičnik, L mesto pa je 
zmagovalcem prineslo še sladko nagrado - čokolado. 
Tekmovanje seje zaključilo s podelitvijo že omenjenih priznanj 
in nagrad in hkrati z ugotovitvijo, da je z.a prijetno druženje 
odraslih in otrok potrebno zelo malo: sneg in dobra volja. Pre
pričana sem, da to ni bilo edino in zadnje tekmovanje mladih 
in zagnanih Češnjičanov. 

BOŽENA GROBOLJŠEK, foto Darinka Klopčič 

Organizatorji - člani skakalnega in športnega društva Peče so prenovili skakalnico, ki je sedaj dobila kovinsko konstrukcijo, 
se tudi tokrat izkazali. Z veliko mero dobre volje ter služnosti Judi tekma je bila zasnovana in izpeljana dobro. To je bilo 

pravzaprav medge-
neracijsko športno 
srečanje, na katerem 
pa ni bilo opaziti za
grizene tekmovalnosti 
in srdite zavisti, ki jo 
Žal nemalokrat za
sledimo na velikih 
tekmovanjih. 
Vsekakor pohvala in 
izziv organizatorjem. 
Komentator je v šali 
dejal, da bo prihod
nje leto od vznožja pa 
do vrha skakalnice že 
vozila sedežnica. 
Dobra šala! A ven
darle, Pečani so 
trmasti, kar si za
mislijo, navadno tudi 
uresničijo. Kdo ve, 
kakšno presenečenje 
nas čaka prihodnje 
leto!? 

JELKA LALIČ 



Ha zasnežena //22 m visoko Mrzlico 
O tem, da zima še vedno kaže »močne zobe«, se je prepričalo kar 
32 planinskih pohodnikov - planincev PD Moravče, med njimi 
mladi planinci planinskega krožka OŠ Jurija Vege Moravče. Z 
avtobusom smo se v soboto, 13. marca, odpravili do Trbovelj, 
od tam pa do zaselka Čeče. 
Po ozki gazi, zasnežene, z. debelo odejo pokrite posavske hri
bovite pokrajine, smo se odpravili na Mrzlico. Hoja je bila za
htevna. Veliko vloženega napora in truda je bilo potrebno, da 
smo dosegli zaželeni cilj. Kolona drug za drugim je bila dolga, 
pot strma, ponekod celo drsna in ledena. Na odprtih delih po
bočja, nam je spotoma ponagajala še močna burja. V gozdu ni 
prizanesla niti mogočnim drevesom, saj jim je nagajivo upo-
gibala močne veje. 
Prispeli smo na cilj, v topel planinski dom »Mrzlica«. Slastna 
malica iz. nahrbtnika je še kako teknila! Po oddihu smo se povz
peli na vrh, kjer se mogočno dviga oddajni stolp. Za naše mlade 
planince je bilo veliko »odkritje« in doživetje gugalnica, ob njej 
pa so izvajali prave akrobacije v visokem snegu. Po več zimah so 
imeli snega na pretek. In kepanje! Da ne omenim hoje v celem 
snegu. To pomeni pravo zimsko veselje z.a najmlajše pa tudi z.a 
starejše. Ob opazovanju otrok smo v mislih obujali in pričarali 
spomin na naše otroštvo, na igre v snegu in na bogate zime z. 
visokim snegom. Kako so tista leta hitro minila! 
Zadovoljni smo se vračali navzdol v dolino. Med potjo smo si 
oddahnili še v planinskem domu Klobuk. Nato pa po doživetem 
športnem dnevu na avtobus, kjer so nekateri najmlajši od utru
jenosti kar zaspali. Ne smemo pozabiti na našega najmlajšega 
planinca, šestletnega Andraža Klopčiča. Res smo ga vsi ob

čudovali. Na tej dolgi poti in v visokem snegu si bil pravi junak 
in zmagovalec zimskega pohoda na mogočno Mrzlico. Pravo 
mami, bravo Andraž! Čestitamo! 

ANTE PA.1K 

Delo za zabavo 
Konec meseca januarja smo dobili vabilo k sodelovanju na Red 
Bull-ovem spustu "Jump & freez.e " z. doma narejenimi vozili, 
tokrat po snežni strmini naravnost v bazen z. mrzlo vodo. Gle
de na lanskoletne izkušnje spusta z ljubljanskega gradu, smo 
sedaj želeli v naš spust vnesti več adrenalina. Zamislili smo si 
zimsko točko z zamrzovalno skrinjo, pingvini in sladoledarjem 

na »trociklu«. V 
začetku februarja 
smo pričeli z iz
delavo. Skoraj 
mesec dni smo se 
v prostih večerih 
in vikendih do
bivali pri Pr jatlu 
z.a hišo, kjer smo 
ustvarjali naše 
čudo. Premisliti 
je bilo treba vse 
detajle, stabilnost 
vozil in scenarij 
samega spusta. 
Na zahtevnem 
terenu smo pre
izkušali vozili in 
nabirali kondicijo 
za skok v hladno 
vodo. 
V soboto, 28.02., 
je bil dan snežnih 

padavin in spusta. Dobili 
smo se na Snežnem stadi
onu ob vznožju Pohorja, 
kjer smo najprej povlekli 
naši vozili na vrh proge. 
Po krajšem ogledu pri
zorišča in občudovanju 
višine skakalnice, smo pri 
notarju podpisali izjavo, 
s katero smo prevzeli 
vso odgovornost spusta 
(pametna poteza orga
nizatorja). Prvi skoki so 
se pričeli oh 19. uri po že 
prej določenem vrstnem 
redu ekip. Tekmovalnemu 
delu je sledila z.abava 
Z razglasitvijo. Zasedli 
smo izvrstno 4. mesto od 
50 sodelujočih. V ekipi 
smo sodelovali: Gašper Pogačar, Jure Gostič, Anž.e Cerar in 
Anž.e Kočar. Lepo se zahvaljujemo vsem, ki so nam priskočili 
na pomoč, prijateljem Lei Kudeljnjak, Gregu Cerarju in Urši 
Narobe ter vsem navijačem, ki so nas kljub slabemu vremenu 
prišli spodbujat. Prijazno so se odzvali tudi nekateri sponzorji, 
z.a kar se jim zares iskreno zahvaljujemo. Posebna zahvala za 
požrtvovalnost pa gre Jožetu Bencek iz. Trnjave za izdelavo 
kostumov ter našim staršem (posebej Ivu in Magdaleni Cerar 
z Goričice). 
Več o prireditvi si lahko preberete na 
www.redbullslovenia.com. 

PINGOSNEDI in ANŽE KOČAR 

http://www.redbullslovenia.com


Tradicionalni pohod članov Kluba 

Nafara 
V soboto, 31. januarju, smo se člani Kluba Nalura odpravili 
na tradicionalni pohod od Vrhpolj preko Javoršice, Ciclja in 
Miklavža do Tuštanja. Tudi letos se nas je zbralo kar lepo število 
in oh prijetnih pogovorih smo počasi premagovali zasneženo 
pol proti Ciclju. Na poti smo obstali oh breznu, ki leži lik ob 
poli nad kmetijo liovon. Iirez.no je popolnoma nezavarovano 
in grozi nič hudega slutečim pohodnikom. Spraševali smo se, 
kdo je odgovoren za zavarovanje tovrstnih nevarnosti, ki zlasti 
v zimskih razmerah, kakršne so bile tisto soboto, lahko komu 
prijetno hojo spremenijo v tragedijo. 
Ko smo naposled prišli do ( iclja. smo se malo okrepčali s čajem 
in pokramljali z. drugimi pohodniki, ki na Cicelj prihajajo tudi 
iz. sosednjih (dnin. Pol nas je vodila tudi mimo skakalnic na 
Miklavžu, kipa so žal samevale, čeprav so bile snežne razmere 
ugodne za skakalne navdušence. Ustavili smo se na kmečkem 
turizmu Pri Mežnarju. kjer smo si oddahnili pred nadaljnjo potjo 
čez Grmače proti luštanju. Lansko leto smo na tem delu poli 
opazili večje količine odpadkov, ki smo jih na lanski čistilni akciji 
tudi odstranili. Razveseljuje nas dejstvo, daje onesnaženost tega 
dela manjša in se ljudje očitno vse bolj zavedajo svojega vpliva 
na naravo. Prizadevamo si za čisto okolje, še zlasti naravo in 
si želimo, da bi vsi kar največ prispevali k temu. 
Naš pohod smo zaključili na turistični kmetiji Harlič, kjer smo 
imeli oh pogostitvi občni zbor kluba. Pregledali smo lanskoletne 
akcije in načrtovali nove aktivnosti za leto 2004. 

MAKS MERELA 

drugih organizacij, ki So otroke nagovorili in odgovorili na ne
katera vprašanja. 
Tema 15. otroškega parlamenta v letu 2004/05: MIAD1 IN 
EVROPSKA UNIJA 

NACIONALNI PARLAMENT 
Zasedanje 14. nacionalnega otroškega parlamenta je bilo 
¡•3.2004. Tudi letos je potekalo v veliki dvorani Državnega 
Zbora Republike Slovenije v Ljubljani. Letošnja tema je bila 
HUMANI MEDOSEBN1 ODNOSI IN ZDRAVA SPOLNOST. 
Pred nacionalnim sla bila še medobčinsko in regijsko zasedanje 
otroškega parlamenta. Na vseli so sodelovali tudi predstavniki 
Osnovne šole .Ilirija Vege iz. Moravč. Predstavnikov ljubljanske 
legije na nacionalnem parlamentu je bilo 15. od tega trije iz OŠ 
Jurija Vege Moravče: Nejc Lavrinc, lz.a Slrehar in Neža Peterka. 
Najprej je mlade parlamentarke in parlamentarce pozdravil in 
nagovoril predsednik državnega zbora Borut Pahor. Sledilo je 
delo po skupinah (družina, šola, družba), nato pa predstavitev 
ugotovitev. Otroci si želijo več odkritih pogovorov v družinah, 
tudi o spolnosti. V pogovorih želijo bili enakovredni in spo
štovani sogovorniki, saj ugotavljajo, da se med seboj premalo 
''Poslujejo, prav tako je v odnosih do odraslih. Njihovi starši 
»O zelo obremenjeni, zalo je njihovo razpoloženje pogosto zelo 
odvisno od službe. Zavedajo se, da so v kmečkem okolju od
nosi med starši in otroci boljši, vendar razlik glede razvitosti 
in informiranosti med vasjo in mestom ni. Poudarili so, da so 
Starši in ostali sorodniki otrokom vzor ne glede na to, kakšni 
v". vendar otroci ne želijo, da hi starši nanje prelagali svoje 
nedosežene y foH komunikacija med učitelji in učenci 
občasno ni primerna, vendar se otroci zavedajo, da krivda ni le 
<'!tostranska. Predlagali so več razrednih ur, med katerimi naj bo 
več tematskih, govorilne ure z.a učence in predavanja za starše 
o aktualnih lemah v zvezi Z njihovimi otroki. Ugotovili so tudi, 
da v družbi vlada denar in biti human in plemenit pomeni tudi 
Strpnost do drugačnih, ki so med nami. Želijo si obiskov drugih 
Šol, zavodov, da spoznajo tudi drugačne od sebe. 
Sledilo je debata med parlamentarci in predstavniki vlade in 

Predstavniki OŠ Jurija Vege na regijskem parlamentu v Med
vodah. Zadaj (Pavla Lavrinc, Nejc Lavrinc, Peter Merela, Miha 
Gabršek) in spredaj (Neža Peterka, lz.a Slrehar, Ema Lavrič, 
Lucija Slenko). Sošolci iz. 5.c, razredničarka Bernarda in men
torica Meta smo »švicali«vsaj toliko kot naši predstavniki. Saj 
ni vseeno, kakšna stališča zagovarjajo. 
Kakšni pa so vtisi naših mladih parlamentark in parlamentarcev: 
Na regijskem parlamentu so predstavili rope, ki so ga sestavili 
v šoli. Povedali so, da so se počutili z.elo dobro. Bili so ponosni, 
da lahko zastopaji < ljubljansko regijo. Ko so uspešno predstavili 
svojo točko, pa so se počutili kot zvezde. 

Predstavniki OŠ Jurija Vege na nacionalnem parlamentu Nejc 
Lavrinc (levo), Neža Peterka (v sredini) in Iza Strehar (desno) 
NEJC: »Bili smo v državnem parlamentu. Bilo mi je všeč in bil 
sem zelo ponosen.« 
NEŽA: »Vdržavnem zboru so mi bili najbolj všeč sedeži (ha ha 
ha ). Bilo je z.elo fino. Moji starši se že kar držijo za glavo, če 
po televiziji vidim parlament in jim vsakokrat povem, da sem 
bila tam in da imajo res čudovite, udobne sedeže. 
IZA: »V državnem parlamentu je bilo fino, super in sploh v redu. 
Zame je bilo to nepozabno doživetje, ki mi bo za vedno ostalo v 
spominu. V stavbi državnega parlamenta sem se počutila zelo 
pomembno.« MARJETA RESNI K 

ŠOLSKI KOLEDAR 

govor i lne ure 
- rev i j a m l a d i n s k i h p e v s k i h z b o r o v v 

- r e v i j a o t r o š k i h p e v s k i h z b o r o v v 

šo lsko t e k m o v a n j e iz Cici vesele šole 

d ržavno t e k m o v a n j e iz m a t e m a t i k e 

d ržavno t e k m o v a n j e iz Vesele šole 

d ržavno t e k m o v a n j e iz zeml jep isa 

šo lsko t e k m o v a n j e M l a d i h t e h n i k o v 

0 3 . 0 5 . - p r v o m a j s k e poč i tn i ce 

0 8 . 0 4 . -

15 . 0 4 . 
Lukovic i 

1 6 . 0 4 . 
M e n g š u 

16. 0 4 . -

17. 0 4 . -

2 1 . 0 4 . -
2 2 . 0 4 . -
2 4 . 0 4 . -
2 6 . 0 4 . -

Šola si v primeru objektivnih okoliščin pridržuje pravico do 
spremembe terminov napovedanih dejavnosti. 

http://Iirez.no


MOJA DOLINA NA DLANI 
Z Moravčam, k i so »ušli« p r e k o občinske i n državne me je v E v r o p o 

J U R I J V E G A 
( 2 3 . 3 . 1 7 5 4 - p o g r e š a n o d 1 7 . 9 . 1 8 0 2 ) 

"Od pluga si prišel do krone, bil povzdignjen med barone." (iz ponarodele pesmi o Vegi) 

Jurij Vega je nedvomno najznamenitejši in za znanost najpo

membnejši "Moravčan" tako v slovenskem, kot evropskem in 

svetovnem prostoru. V teh dneh (od 15. do 26. marca) ob 250-

letnici njegovega rojstva potekajo Vegovi dnevi 2004. Slovenska 

akademija znanosti in umetnosti je pripravila simpozij "Jurij 

Vega in njegov čas", na katerem so predavali tudi ugledni med

narodni gostje. Izšli sta dve knjigi O Vegi, Založništvo Jutro je v 

sodelovanju s Slovensko vojsko izdalo knjigo Marijana Prosena z 

naslovom Imena nebesnih teles, posvečeno 250-letnici rojstva in 

200-letnici smrti tega našega rojaka. Jurij Vega je edini Slovenec, 

ki je kar dvakrat "ovekovečen" na nebu: po njem nosi ime krater 

na Luni in planetoid številka 14 966, ki kroži okrog Sonca. 

Življenje 
Rodil se je kot prvi otrok (in edini sin) očetu Jerneju Vehi in 

materi Heleni, 23. marca 1754 v vasi Zagorica. Moravski ka

plan Jurij Fik ga je naslednji dan krstil s svojim imenom. Jurij 

je osnovno izobrazbo dobil v moravškem župnišču, nato pa je 

odšel na jezuitski kolegij v Ljubljano (pri cerkvi sv. Jakoba). Po 

opravljeni diplomi na ljubljanskem liceju je bil Vega, tedaj še 

Veha, nekaj let zaposlen kot navigacijski inženir, leta 1780 pa je 

vstopil v vojaško službo in odšel na Dunaj. Tedaj je svoj priimek 

spremenil v Vega. Hitro je napredoval, 1787 je bi že stotnik. V 

mirnem času je predaval matematiko, nato je sodeloval v bojih 

na raznih evropskih bojiščih. Leta 1787 se je poročil s češko 

plemkinjo Jožefo Swoboda. Rodili so se j ima hči Jožefa ter sinova 

Henrik Franc in Franc Jožef. Hči je umrla že 1795, leta 1800 

je nato ob rojstvu druge hčerke, (ki je tudi kmalu umrla) umrla 

še žena, stara komaj 29 let. Sin Henrik Franc je očeta preživel 

le za devet let, umrl je leta 1811, sin Franc Jožef pa leta 1817. 

Vegov rod je tako izumrl. O Vegovi smrti je bilo mnogo ugibanj 

in lahko rečemo, da še danes ni pojasnjena. 17. septembra 1802 

je Vega namreč izginil neznano kam. Našli so ga 26. septembra 

v Donavi, policijsko poročilo je kot vzrok smrti navedlo nesrečo 

pri kopanju. Nekateri so misli l i , da je Vega naredil samomor, 

drugi pa so bili mnenja, da ga je umoril mlinar, od katerega je 

Vega kupoval konja. 

Hiša v Zagorici z urejeno spominsko sobo. 

Delo in pomen Jurija Vege 
Potem, ko je Vega leta 1780 vstopil v vojaško službo, je zaslovel 

kot vrhunski strokovnjak za artilerijska orožja in je pomembno 

vplival na razvoj avstrijskega topništva. Je eden od utemeljiteljev 

moderne balistike kot znanosti. Kot topničarski častnik, specialist 

za najtežje možnarje, je v mirnih časih poučeval matematiko, 

vpeljal je pouk matematične anali/.e in napisal tudi nekaj mate

matičnih in fizikalnih učbenikov (Predavanja o matematiki v 

štirih delih od 1782 do 1800). Leta 1789 je akademiji v Sankt 

Petersburgu predložil v objavo razpravo, v kateri je predstavil 

izračun števila TT na 140 decimalk. Pisal je O balonih, geodeziji 

in meteorologiji, tudi astronomiji. Bil je izumitelj, k i je s pomočjo 

matematike izpopolnil mehanizem nihajnih ur. V razpravah se je 

napredno zavzemal za enoten metrsko-kilogramski merski sistem, 

ki so ga začeli leta 1795 uvajati v Franciji. V Evropi je vladala 

na tem področju velika zmeda in Avstrija je šele tri generacije 

kasneje uvedla nove merske enote. Vegovo najpomembnejše delo 

pa so Logaritmi. S tablicami so računali v znanosti, vsakdanjem 

življenju ter šolstvu sirom po svetu vse do uvedbe elektronskih 

računalnikov. Logaritmi so največkrat izdano delo kakega slo

venskega avtorja v svetu. Za svoje delo je bil Vega povišan v 

barona. V Vodnikovih Novicah v 39. številki leta 1800 so zapisali: 

"Juri Veha, Krajne z Moravske Jure, major per homharderjih, je 
od svitlega Cesarja povišan za Barona; deslih kmetiškega stanu se 
je vundar dobro obnašal, učene bukve od merjenja pisal in skuzi te 
stvari milost pred cesarjem zaslužil. Manjši šole je slišal v I.uhlani, 
pot le pa na Dunaj i se je dale prehrisul. " 



Monografske izdaje o 
Juriju Vegi: 
• Not izen i iber Georg Freiherren v. 

V e g a : als A n h a n g z u m Jahresbe-

r ich te i iber das L a n d e s m u s e u m 

im H e r z o g t u m e Kra in , 1 8 3 8 . 

• H A U P T M A N N , F.: J u r i j V e g a , 

s p o m e n i k ob šes to le tn ic i habs

b u r š k e v l a d e na S l o v e n s k e m . 

L j u b l j a n a : M a t i c a S l o v e n s k a , 

1 8 8 3 . 

• PETERNEL, M.: Georg Fre iher r 

von Vega. L jubl jana, 1 8 8 3 . 

• VREČKO, A.: Jur i j Vega. Celovec, 

1 8 8 4 . 

• D O E H L E M A N N , K.: G e o r g v o n 

Vega. Leipzig, 1 8 9 4 . 

• KAUČIČ, F.: Georg Freiherr von 

Vega. Duna j : 1 9 0 4 . 

• KAUČIČ, F.: Jur i j Vega. V Morav 

čah : Poso j i l n i ca in h ran i l n i ca , 

1 9 0 4 . 

• PIRNAT, M. : J u r i b a r o n V e g a , 

s lovensk i j unak in učen jak ž i v 

l jen jep is . Ce lovec : Družba sv. 

M o h o r j a , 1 9 0 6 . 

• Jur i j Vega, 2 3 . III. 1 7 5 4 - 17. IX. 

1 8 0 2 . Zagreb : "Ognjen Pr iča" , 

1 9 5 0 . 

• S p o m i n u s l o v e n s k e g a m a t e 

m a t i k a Ju r i j a Vege. L jub l jana : 

Ž iv l jen je in svet, 1 9 3 3 . 

• Č E R M E U , L .: Jur i j Vega. Ljubl ja

na : M l a d i n s k a kn j iga , 1 9 5 4 . 

• SITAR, S.: Jur i j Vega v besedi in 

sl ik i . L jubl jana : M l a d i n s k a knj i 

ga, 1 9 8 0 . 

• POVŠIČ, J . : Jur i j Vega : ob 2 0 0 -

le tn i c i iz ida n j e g o v e g a p r v e g a 

l o g a r i t m o v n i k a . V M a r i b o r u : 

Obzor ja, 1 9 8 3 . 

• SITAR, S.: Jur i j Vega. L jubl jana : 

Par t izanska kn j iga , 1 9 8 3 . 

• Jur i j Vega. Vegovo Zasav je : Ljub
l jana : ZKO Moste-Pol je , Do lsko : 
Tur is t i čno d ruš tvo , 1997. 

• M A T E M A T I K J u r i j V e g a : o d 

past i r ja do barona . L jub l jana : 

samoza l . D. Kunaver, 1 9 9 9 . 

• S ITAR, S.: V e g o v s p o m e n i k : 

1 8 5 4 - 2 0 0 4 : ob 2 5 0 . ob le tn ic i 

r o j s t v a J u r i j a V e g e . D o l s k o : 

T u r i s t i č n o d r u š t v o , S e n o ž e t i : 

Tur is t i čno d ruš tvo , 2 0 0 4 . 

• KUNAVER, D.: M a t e m a t i k Ju r i j 

V e g a : o d p a s t i r j a do b a r o n a . 

M o r a v č e : Obč ina , 2 0 0 4 . 

t. 

Naslov barona je Vega 

prejel predvsem za svo

je vojaške zasluge, kot 

matematika pa so ga 

med svoje člane spre- f " ' 

jele ugledne akademije 

in družbe. Leta 1794 je \ 

bil povabljen za člana 

Velikobritanske kralje

ve znanstvene družbe 

v Gott ingenu, po iz

daji vseh logaritmov-

nikov je postal član 

Akademije uporabnih 

umetnosti v Mainzu, 

leta 1798 član Fiz i -

kalno-matematične 

družbe v Erfurtu, leta 

1800 pa še član češke Kraljeve družbe zna

nosti v Pragi in kraljeve pruske akademije 

v Berlinu. Povezan pa je bil tudi s svojo 

domovino, kranjskim deželnim stanovom 

je poslal po en izvod svojih del in prepise 

vojaških spričeval. V četrti zvezek svojih 

predavanj je v posvetilu zapisal: "Najlepše 

plačilo za moje dosedanje matematično 

delovanje sprejemam z dovoljenjem, da 

smem svetu javno povedati, da sem po

stavil temelj svoji književni izobrazbi na 

ljubljanskem liceju ... Ob tem, ko se vedno 

spominjam ljube domovine in dobrin, ki 

sem j ih tam prejel s poukom in izobrazbo, 

komu naj izrečem za to svojo najponiž-

nejšo zahvalo z večjo pravico kakor vam, 

visokorodni gospodje, saj vaša modrost in 

delavnost vedno bedi in deluje za blagi

njo dežele." (Dvanajst velikih Slovencev, 

1994, str. H8) 

Veliki logaritmovnik 

omenim še nekatera zanimiva dela. Leta 
1891 je izšel roman Od pluga do krone, ki 
gaje napisal Jakob Bedenek, leta 1954 je 
nastala radijska igra avtorja Nika Kureta 
Kranjski baron, leta 1974 je izšlo delo Bi
bliografija Jurija Vege, kjer je avtor Jože 
Povšič zbral seznam razl ičnih natisov 
Vegovih del, navedel je kar 268 različnih 
natisov in prevodov Vegovega logaritem-
sko-trigonometrijskega pr i ročnika, do 
danes pa je bilo izdaj seveda še več. Več 
knjig o Vegi je napisal Sandi Sitar, ki je 
napisal tudi scenarij za T V dramo Moja 
žena Svoboda. 

Veliko prispevkov o Vegi je tudi v obliki 

člankov, o njem pa pišejo tudi mnoge 

enciklopedije in leksikoni, tako slovenski 

kot tuji. 

Uporabljena literatura: 
Dvanajst velikih Slovencev. Ljubljana : 
Mihelač, 1994. Str. 103-121 
PRESEK 31 (2003-04) 4. (Posvečen 250-
letnici rojstva Jurija Vege) 
SITAR, S.: Jurij Vega. Ljubljana : Parti
zanska knjiga, 1983. 

SITAR, S.: Med logaritmi in topovskimi 

kroglami. V: Gea 12 (2002) 9. Str. 12-18 

MARTA GORJUP. bibliotekarka 

O življenju in delu Jurtfa Vege se je veliko 
pisalo. Tu naj poleg znanstvenih biografij 



PISMA BRALCEV 

Odgovor Mate ju Mihe lč iču na pismo 

bra lcem M l a d i m , odras l im in še komu 

v razmislek, Novice iz Moravske doline, 

letnik V, št.2, str.23 
Že iz naslova »Mladim, odraslim in še 
komu« je razbrati, da članek ni namenjen 
samo Maji Hren. Nemalo kdo- kot sem ti že 
dejala v najinem telefonskem pogovoru, si 
je tvoj članek zamislil po svoje in tudi veš, 
da si s tem prizadel osebno mene. Citiram: 
»Resnici na ljubo, kdaj pa se je moravška 
mladina zbrala in kaj organizirala, če se 
je, ne vem, se pa tistim iskreno opraviču
jem (tu seveda mislim na celotno idejo, 
organizacijo mladine)«. Glede na to, da 
sem predsednica DPM Moravče, lahko iz. 
tvojih besed razberem, da ne slediš dogod
kom v občini Moravče. »..., koncerti, tabori, 
delavnice seveda v organizaciji mladine 
s čim manjšo podporo starejših«, naj h s tem 
povem, da naše članice in člane podpirajo 
starši, ki so nam zgled, kot organizatorji 
pa podpore »starejših«, če se tako izrazim, 
nimamo. Današji člani, oziroma iz. leta 
v leto spremenjena podoba društva, smo 
dolžni, da nadaljujemo tradicijo tistih, ki 
so jo pričeli. Če bi redno prebiral Novice 
iz. Moravske doline, bi lahko zasledil tudi 
to, da »mladina na Moravškem«, kol si jo 
imenoval, deluje v takšnih in drugačnih 
organizacijah oziroma kot si dejal »...svoj 
čas preživljajo na sto in en način«. Lahko 
si upam trditi, da na Moravškem obstaja 
več vrst mladine, smo takšni, ki delujemo 
v DPM Moravče ali pa takšni, ki delujejo 
pri tabornikih, gasilcih, pevcih, igralcih, 
skakalcih, nogometaših, planincih, ... 
»Mladi! Organizacija takšnih in drugačnih 
srečanj, koncertov, delavnic, ...je in vedno 
ho zahtevala žrtve; to so organizatorji, po
budniki itd. Takšne organizacije velikokrat 
zahtevajo človeka in pol. Nikoli pa se ne 
smemo bati realizirati svojih idej! Napake 
in slabe izkušnje so in bodo v vsaki šoli«. 
Če še ne veš, na napakah se učimo, kar se 
pa tiče človeka in pol, naj ti povem, da jih 
je že kar veliko bilo in jih še vedno bo tudi 
v našem društvu. Kot predsednica le-tega 
si upam trditi, da je letni program društva 
vedno polno zaseden. Delujemo na občinski, 
regijski in državni ravni tako, da so vidni 
tudi naši rezultati. O tem lahko prebiraš 
tudi v Novicah iz. Moravske doline preko 
celega leta. Za v naprej pa ti polagam na 
srce, najprej se o stvari pozanimaj, razčleni 
dejstva, potem pa piši o tem. 

NUŠA CA./HEN, predsednica DPM 
Moravče 

Odgovor n i komur 
V januarski številki Novic je na 9.strani 
objavljen prispevek z. naslovom »Odgovor 
na pismo bralca Janeza Virka ...«. Pri
spevek, v nasprotju s pravili objavljanja 
v Novicah, ki so navedena na str. 3, in do
ločajo: »Vsi prispevki, ki jih pošiljate za 
objavo, morajo biti lastnoročno podpisani, 
imeti morajo (oboje podčrtal J. V.) ... za
pis avtorja besedila ...«, ni podpisan. V 
navedenih Pravilih tudi ne piše, da lahko 
obstojajo kakšne izjeme, ki si jih lahko 
dovoli uredništvo. Sicer pa, tudi če hi ne 
bilo navedenih napisanih pravil, osnove 
olike zahtevajo, da se, če se hočeš z. nekom 
pogovarjati (polemizirati), spodobi, da se 
predstaviš (podpišeš). 
V svojem prispevku v decembrski številki 
Novic sem pisal o Turistični karti občine 
Moravče, ki jo je izdala Občina Moravče. 
Torej bi bila pristojna odgovarjati na moja 
vprašanja občinska uprava. Da občinska 
uprava spoštuje zgoraj navedena pravila, 
napisana in nenapisana, je razvidno na isti 
strani Novic, kjer na dokaj ostra vprašanja 
občanov odgovarja strpno in korektno ob
činski uslužbenec Milan Brodar, naveden 
s polnim naslovom. 
Torej. Kot kaž.e, Janeza Virku ne odgovar
ja občinski uslužbenec, ampak anonimni 
F.K., ki si prav zaradi svoje anonimnosti 
dovoljuje tudi pokroviteljski in omalovažu
joč ton pisanja. 
V svojem dobronamernem članku sem, naj 
v kratkem ponovim: 
- opozoril na vrsto napak v karti, 
- podal nekaj predlogov za področje 

turizma in 
- zastavil eno samo vprašanje, na katero 

pa sem že sam podal tudi predlog za 
rešitev. 

Svoj članek sem prebral še enkrat in ugoto
vil, da ni ne »kritiz.erski« in ne zlonameren: 
takoj na začetku pisma sem. tudi izrecno po
hvalil izdajo te karte, nato pa sem pohvalo 
med tekstom ponovil še enkrat. 
Vsak seslavljal.ee podobnega gradiva, pa 
tudi knjig, časopisov, i.p. je hvaležen, če ga 
(bralci) opozorijo na napake, ki so nastale 
pri delu. Vsi se lahko zmotimo. Toda ano
nimni F. K. se je zaradi tega izjemno raz
buril. In mi odgovoril tako, da je navedel 
vse, ki so krivi za storjene napake. 
Tega ga nisem spraševal in me ne zanima, 
prepričan sem, da to ne zanima tudi po
tencialnih uporabnikov le karte. 
Sam »odgovor« anonimnega F.K. pa ni 
vreden besed. Ni odgovoril ne na moje 

(lahko) vprašanje, ni povedal nič korist
nega in resnega, pač pa se je oh koncu le 
še razburil zaradi problematike, ki je sicer 
pereča v občini, a v mojem članku ni bila 
obravnavana. Razburil v vzvišenem tonu, 
kot si ga lahko privoščijo le anonimni do
pisovalci. Res škoda. 

JANEZ VIR K, Lim barska Gora 40 

O d g o v o r na ž u p a n j i n u v o d n i k , o b 

j a v l j e n v N o v i c a h iz M o r a v s k e d o 

l i ne , L V , št .2, s t r .4 
V zadnji številki našega časopisa se žu
panja spet ni mogla izognili svoji običajni 
praksi in je takoj na svoj način »poplju
vala« vse in vsakogar, ki je napisal kaj 
kritičnega na njen račun. Vsi poznamo 
pregovor, če mačku stopiš na rep, zacvili. 
Tudi sam menim, da človeka bolj bogati 
pozitivno razmišljanje, vendar pa morajo 
temu razmišljanju slediti tudi ustrezna 
dejanja. 
Priznati moram, da me pisanje naše žu
panje ni presenetilo. Tak je pač njen na
čin in tudi način njenih somišljenikov pri 
obračunavanju z. ljudmi, ki se jim nočejo 
podrediti. Pripravljeni so poseči po naj
bolj nizkih udarcih za dosego svojih ciljev. 
Obtožbe na moj račun v celoti zavračam 
in jih ne bom komentiral. Mogoče pa je že 
skrajni čas, da bi se oglasil bivši župan 
Matjaž Kočar in pojasnil določene »slabe 
odločitve« v času njegovega županovanja. 
Pisanje in obtoževanje kar povprek brez 
argumentiranih dejstev je nesramno, ne
moralno in nepošteno, seveda pa politika 
to dopušča in županja se lega pridno po
služuje. Že kar nekaj časa se trudim, da 
bi javnost o delovanju Občine dobila več 
informacij in podatkov ter si tako ustvari
la svoje mnenje. Imamo naravnost vzorno 
informiranje o kulturnih dogodkih na ATV, 
časopisu in obvestilih, ki jih prejemamo na 
dom. O tem, kdaj ho seja Občinskega sveta, 
odbora, pa smo seznanjeni samo nekateri 
(svetniki, predsedniki krajevnih skupnosti 
in še nekaj posameznikov). Zakaj? Večkrat 
sem predlagal objavo proračuna v časo
pisu in upam, da ho letos objavljen. Pre
pričan sem, da naše občane zanima, kako 
bomo porabili 600 milijonov SIT. 
Na sejah Občinskega sveta sedijo svetniki 
iz. različnih političnih strank in zastopajo 
privatne interese, ne pa liste, za kolere 
so se pred volitvami javno zavzemali. Na 
zadnji seji Občinskega sveta je bilo priso
tnih kar nekaj naših občanov, ki so lahko 
spremljali, kal se je v resnici dogajalo. 

Mffl 
market_inženiring_storitve ^ ^ g r a d b e n i š t v o 

• IZDELAMO VAM URBANISTIČNO IN PROJEKTNO DOKUMENTACIJO 
IN ZA VAS PRIDOBIMO TUDI GRADBENO DOVOLJENJE 

• SVETUJEMO PRI PRODAJI IN NAKUPU ZEMLJIŠČ ALI NEPREMIČNIN 
^ J ^ ^ • VRŠIMO PROJEKTANTSKI, IZVAJALNI IN STROKOVNI NADZOR 

• SVETUJEMO PRI NOVOGRADNJAH ALI ADAPTACIJAH 

N A VOLJO STAVBNI IN kMl 11 INK i PARCELE, M U / N O S I I 4 K O . I S V U u n i i M i HA LEPI LOKACIJI V MIRNEM OKOLJU 
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Predlogi za prerazporeditev denarja, ki bi omogočili izgradnjo 
vodovodov in cest ljudem na Kovačiji, Sv. Mohorju, Kalu, Tlačniei 
so bili gladko zavrnjeni s strani županje in svetnikov vladajoče 
koalicije (Nsi, SLS, Neodvisni, SMS). Občani iz. teh zaselkov, ki 
so bili prisotni na seji, so se lahko prepričali o dejanjih županje 
in svetnikov vladajoče koalicije. Glavni razlog, ki ga je navedla 
županja, je pomanjkanje denarja, in predvsem da mora gledati 
na celosten razvoj občine. Sprašujem se, ali je pošteno do ljudi, 
ki leta potrpežljivo čakajo, da bodo tudi sami na vrsti za cesto, 
vodovod? Zagotovitev primarnih potreb občanov je predrago, 
medtem pa je potrebno zagotoviti v naslednjih štirih letih g. Ja
nezu Prašnikarju 20 milijonov SIT, da bo v Belneku gradil novo 
skakalnico. Na lastne oči se lahko prepričamo, kako za šolo in pri 
sv. Miklavžu vse skakalnice propadajo in takemu gospodarju je 
naša županja zaupala, da bo speljal projekt, ki ga vsa Slovenija 
v Planici ne more. 
Pred meseci se je na Občini pojavil vlagatelj, ki je bil pripravljen 
investirati v dom starejših občanov v Moravčah. Županja mu je 
odgovorila, da nismo zainteresirani, saj ga bo gradil Karitas. 
Takšna dejanja težko razumem, saj smo vsi, ki smo si ogledali dom 
starejših občanov v Gornjem Gradu, videli nešteto prednosti, ki 
jih je pridobila ta občina. Dejansko bi ta investicija prinesla nova 
delovna mesta in posledično nov razvojni zagon. 
Imeli naj bi tudi svojo klavnico in V proračunu je zagotovljen tudi 
prvi miiijon v ta namen. Sam sem član Odbora za kmetijstvo, pa 
le malo vem o tej zadevi, saj vso stvar vodita podžupan Majdič 
in predsednik Odbora za kmetijstvo Jože Ribič. Kdo bo nosilec 
dejavnosti, kje bo in najvažnejše, kdo bo zadevo financiral, pa 
mi ni uspelo izvedeti - verjetno Občina, saj to nikogar osebno ne 
udari po žepu. 
Navedel sem samo nekaj primerov, s katerimi se ne morem 
itrinjati, zato sem glasoval proti proračunu, ki je neracionalen 
in negospodaren. Nismo tako bogata in razvita občina, da bi si 
lahko privoščili luksuzne stvari, hkrati pa ljudem govorili, da ni 
denarja za vodovod, ceste, posipanje itd. 
Moram priznali, da sem razočaran nad svojimi kolegi svetniki, 
ki molče spremljajo seje Občinskega sveta. Ko se med seboj po
govarjamo, se mnogi strinjajo z menoj, a pravijo, da se tako ali 
tako ne da nič spremenili. Na sejali tiho sedijo in samo čakajo, 
da ha seja hitn, zaključena in bodo šli domov. Sprašujem se, Če 
je to res prispevek k razvoju občine? 

ROMAN CERAR, Češnjice 

J a v n o oprav ič i lo ! 
Ker je moj odhod z radijske Hit produkcije zaznamovan 
tudi s tem, da moj e-mail (objavljen v prejšni številki) ni 
bil doseglj iv in se je to zgodilo v času, ko je šla prejšnja 
številka že v tisk, tega nisem mogel prej posredovati. Zato 
poši l jam moj nov naslov, to je matei@obsveaa.com in 
spletna stran www.obsveaa.com Za vse nevšečnosti se 
vsem iskreno opravičujem! 

Matej Mihelčič 

V 3 V LA$f 
Branko Peterka s.p. 

BRIZGANJE PLASTIČNIH ms, POLETE, ŽALUZIJE, 
LAMELNE ZAVESE, PLISE 

Šlandrova 9a, 1251 Moravče 
Gsm: 041/753-617 

Z A H V A L A 

V 91. letu Starosti nas je zapustila naša teta in svakinja 

IVANA HOLOZIN 
rojena Cerar 

s Sela 18 p r i Moravčah 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom in sosedom za 
darovane svete maše in sveče ter denarni namen za cerkev" 
na Vrhpoljah. Zahvala tudi nosačem, pevcem ter župniku Vinku Čampi 

za opravljen cerkveni pogrebni obred. 

Iskrena hvala vsem. 

Nečaki in nečakinje 

Od.ila si liho i zimski ilun, 
v mir spokojni dalei stran, 
a v naših mi in tukaj si. 
ril vrlino našli milimi ti. 

Z A H V A L A 

FRANČIŠKA URBANIJA 
Javornikova Francka iz k r a s i P. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, darove za sv. 

maše in cerkev. Zahvaljujemo se župniku za opravljen cerkveni obred. 
Hvala pevcem in praporščakom. Še posebej hvala pa patronažni službi 

iz Moravč. 

Vsem in vsakomur posebej še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

V domu nosem je praznina, 
v sn ii našem balet ina. 
Spomin mi lebe po iivi. 
čeprav te vel meil notni m 

Z A H V A L A 
V 78.letu starosti nas je zapustila naša draga mama, 

stara mama. prababica, sestra in teta 

ROZALIJA JERMAN 
Klinčeva iz Zgorn je Javoršice 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem, 
ki ste nam stali ob strani v težkih dneh maminega slovesa ter darovaJi cvetje, 
sveče, svete maše, darove za cerkev in jo v velikem številu pospremili k 
zadnjemu počitku. Posebej se zahvaljujemo dr. Tomažu Mušiču in njegovi 
družini, patronažnima sestrama Martini in Kristini, župniku Primožiču za 
lepo opravljen pogrebni obred, Juretu za zaigrano Tišino, pevcem KID Lim-
bar. Društvu zveze borcev, praporščakom in vaščanom Zgornje Javoršice. 

Vsi njeni 

V.ut leto si deliti, posleno Uvel 
potem po z boleznijo tiho zaspal 
srce je omagalo, dih je zastal 
n spomin note ho vedno ustni. 

Z A H V A L A 

V 78.letu starosti seje nepričakovano od nas poslovil 
naš dragi oči, dedek, pradedek in brat 

CIRIL GROŠELJ 
p.d. Grotov ata z Vrhpo l j 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečene besede sožalja, za darovano cvetje, sveče, sv.maše 
in darove. Zahvaljujemo se gasilcem, praporščakom, pevcem, župniku. 
Papirnici Količevo. Še posebno hvala pa govornikoma sosedoma Jožetu 

Kvedru in Ivanu Lebarju za poslovilne besede. Hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji zemeljski poti. 

Vsi njegovi 

mailto:matei@obsveaa.com
http://www.obsveaa.com


(T 

Vrhpolje 43, Moravče 
Tel.: 01/723-13-38 
G S M : 041/686-509 

V U L K A N I Z E R S T V O 
prodaja, p r e m o n t a ž a , centriranje i n hranjenje g u m 

S R E Č N O I N V A R N O V O Ž N J O ! 

Delavni čas: od ponedel jka do petka 7.00 - 19.00 

sobota 7 . 0 0 - 1 3 . 0 0 

15.marec je datum, ko lahko zamenjale zimske gume za 
letne, zato pri Avtoservisu Planine nudimo: 
-ugodne cene letnih pnevmatik različnih proizvajalcev in 
cenovnih razredov, 
-brezplačno montažo in centriranje pri nas kupljenih pnevmatik, 
-pripravo motornega kolesa za motoristično sezono, 
-motoristične gume proizvajalcev: METZELER, BRIDGE-
STONE, DUNLOP, M1CHEL1N, 
-premontažo in centriranje motorističnih gum na elektron
skem stroju. 
Da bo odločitev lažja, nas obiščite tudi na spletni strani, kjer boste 
dobili še podrobnejše informacije in boste prijetno presenečeni nad 
našo obrtniško spretnostjo, s katero obnavljamo tudi oldtajmarje. 

email: info@avtoservis-planinc.com 
http: www.avtoservis-planinc.com 

P I R C 
Matej Pire s.p. 

gsm 041 647 602 

Stegne 11 

1251 Moravče 
www.slikopleskarstvo-pirc.com 

• p rekr ivan je s t reh , 

• k leparska dela, 

• m o n t a ž a s t rešn ih oken 

> Robi Jančar $.p. 

Vrhpolje 5,1251 Moravče 

gsm. 041 352 057 

ZADETEK V Č R N O 

ali morejo, 
*armela<LaV> 

o. 0e 

• _ 
^8? 

""ItACC l.5l 

Pred6tavljamc vam novo trgov&kc blagovno znamke Vele. 
Izdelke prepoznate po novih enotnih embalažah in vedno nizkih cenah. 

Vele d.d., Ljubljanska cesta 64, /230 Domžale 

m i čas marketa Moravče dc /7. ure 

mailto:info@avtoservis-planinc.com
http://www.avtoservis-planinc.com
http://www.slikopleskarstvo-pirc.com

